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Już od 77 lat berlińskie targi Grüne też występów zespołów ludowych, kapel 
Woche przyciągają tysiące ludzi, którzy i pokazów artystycznych. Swoje produkty 
mogą spróbować  tradycyjnych  prezentowały tu także Lokalne Grupy 
specjałów z całego świata! Działania.

W Berlinie 21-29 stycznia 2012 trwał Podczas trwającej dziewięć dni imprezy, na 
Zielony Tydzień - międzynarodowe targi stoisku województwa dolnośląskiego 
żywności, rolnictwa i ogrodnictwa. prezentowało się wiele firm naszego 
To największe tego typu wydarzenie na regionu. Szeroką gamę produktów 
świecie przyciągnęło około pół miliona wytwarzanych na Pogórzu Izerskim 
uczestników pragnących skosztować zaprezentowała Lokalna Grupa Działania 
kulinarnych specjałów z całego świata. To „Partnerstwo Izerskie”. Były to lokalne 
również świetny sposób na to, aby każdy wędliny i przetwory, miody oraz chleb ze 
kraj zaprezentował swoje najdoskonalsze smalcem i ogórkiem. W ofercie Dolnego 
produkty. Śląska znalazły się również sery łomnickie 

z Gospodarstwa Ekologicznego „Kozia 
Wystawiali się tu rolnicy, ogrodnicy 

Łąka”.  Wystawę w dniu 26.01.2012 
producenci żywności  hodowcy zwierząt 

uświetnił występ naszego lokalnego 
oraz  kwiatów. Z roku na rok, berlińskie 

zespołu ludowego Smolniczanie ze 
targi koncentrują się na produktach 

Smolnika. Ponadto przed Komisją 
ekologicznych. Oficjalnym państwem 

Europejską zaprezentował swój produkt 
partnerskim w tym roku była Rumunia, co 

lokalny  „pieczoną świnkę po zaciszańsku”   
stanowiło okazję do skosztowania jej 

Zbigniew Lutkiewicz z Zacisza. Występy 
specjałów oraz win.

Smolniczan cieszyły się uznaniem gości 
Na 77 Międzynarodowych Targach oraz zwiedzających targi z różnych stron 
Żywności swoje produkty spożywcze świata, a pieczona świnka zjedzona została 
i rolnicze zaprezentowało  przeszło 1600 z apetytem bardzo szybko.
wystawców z 59 państw całego świata. 

U d z i a ł  n a s z e g o  w o j e w ó d z t w a  
Swoje stoisko miała także Polska, która  

w Międzynarodowych Targach Rolno-
chwaliła się najlepszymi produktami 

Spożywczych Internationale Grüne Woche 
wystawionymi przez różne województwa. 

2012  był współfinansowany ze środków 
Polskie Stoisko Narodowe pod hasłem 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
„Polska smakuje” znajdowało się w hali 

na lata 2007-2013 i budżetu państwa. 
11.2. W jego skład wchodziło stoisko 

Organizatorem wyjazdu była LGD 
Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

„Partnerstwo Izerskie”
oraz 12 stoisk wojewódzkich. Nie zabrakło 

D l a c z e g o  G m i n a  L e ś n a  m u s i  B u r m i s t r z  L e ś n e j  J a n  S u r o w i e c  
r e m o n t o w a ć  i  m o d e r n i z o w a ć  zo rgan izowa ł  spo tkan ie  r adnych  
oczyszczalnię ścieków? Z takim z projektantem w celu zapoznania 
pytaniem zwróciliśmy się do Moniki w s z y s t k i c h  z  p r o j e k t o w a n y m i  
Pawlińskiej, kierownika Referatu r o z w i ą z a n i a m i  t e c h n i c z n y m i  
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji i technologicznymi oraz kosztami samej 
UM w Leśnej. inwestycji i kosztami eksploatacyjnymi. 

– Przede wszystkim należy przypomnieć, W najbliższym czasie przeprowadzone 
że oczyszczalnia w Smolniku funkcjonuje zostanie postępowanie przetargowe celem 
już trzynasty rok – otwarta została wyłonienia wykonawcy robót. Zakres prac 
w czerwcu 1999 roku. Nastąpiło przewiduje budowę takich obiektów, jak: 
techniczne zużycie urządzeń, które nie stanowisko zlewne ścieków dowożonych, 
były systematycznie remontowane p iaskownik  poziomy,  s tanowisko 
i unowocześniane – wyjaśnia Pani m e c h a n i c z n e g o  o d w o d n i e n i a  i  
K i e r o w n i k .  W  e f e k c i e  j a k o ś ć  higienizacji osadu, wiata stalowa, 
oczyszczonych ścieków nie spełniała wymiennik ciepła. Obiekty, które zostaną 
norm. Kontrola przeprowadzona przez przebudowane to reaktor biologiczny – 
D o l n o ś l ą s k i e g o  Wo j e w ó d z k i e g o  ciąg technologiczny podstawowy (komory 
Inspektora Ochrony Środowiska za lata retencyjna, komora nitryfikacji, komora 
2 0 0 8  -  2 0 1 0  w y k a z a ł a  l i c z n e  rozdziału), stanowisko składowania osadu 
nieprawidłowości i zgodnie z ustawą na odwodnionego, pompownia ścieków 
Gminę nałożone zostały kary pieniężne w ogólnych z sitem spiralnym pionowym 
wysokości prawie 500 tys. zł. Burmistrz i komorą zasuw.
Leśnej uzyskał zgodę na odroczenie kary, 

P o d k r e ś l i ć  n a l e ż y,  ż e  o b e c n i e  
a następnie anulowanie jej pod warunkiem 

oczyszczalnia funkcjonuje w miarę 
w y k o n a n i a  n i e z b ę d n y c h  p r a c  

„normalnie” tylko dzięki olbrzymiemu 
remontowych i modernizacyjnych, 

zaangażowaniu jej pracowników, którzy 
p o l e g a j ą c y c h  n a  k o m p l e k s o w e j  

stale skupieni są na „reanimowaniu” coraz 
m o d e r n i z a c j i  p r z e s t a r z a ł y c h  

to kolejnych urządzeń - a nie jest to sposób 
i  wyeksploatowanych urządzeń i  

na efektywną pracę i uzyskiwanie ścieków 
obiektów. W 2011 r. firma wyłoniona w 

we właściwych parametrach. 
drodze przetargu nieograniczonego 

Oczyszczalnia zostanie zmodernizowana wykonała kompleksową dokumentację 
z uwzględnieniem i wykorzystaniem projektową i wykonawczą, a pozwolenie 
wszystkich istniejących obiektów. na budowę zostało wydane w ostatnich 
O c z y s z c z a l n i a  b ę d z i e  w  p e ł n i  dniach grudnia. Realizacja tej inwestycji 
zmonitorowana i zmechanizowana, co planowana jest w bieżącym roku. 
przełoży się na obniżenie kosztów jej 

Ze względu na znaczenie tej inwestycji 
obsługi.

„Polska smakuje”
- leśniański akcent w Berlinie

Modernizacja oczyszczalni
w Smolniku

Fabryka Urządzeń Górniczych Fugor skutku z powodu braku zainteresowania tą 
z Krotoszyna sfinalizowała niedawno zakup ofertą.

Fugor jest firmą specjalizującą się w produkcji odlewni w Baworowie.
kompletnych urządzeń transportu ciągłego, 

Firma z Krotoszyna złożyła ofertę  urządzeń przeróbki węgla oraz surowców 
w Ministerstwie Skarbu Państwa, dotyczącą mineralnych. Zajmuje się też produkcją 
zakupu 88 proc. udziałów w Fabryce Części do konstrukcji stalowych. Zatrudnia ok. 220 osób. 
Maszyn Włókienniczych i Odlewni Metali Baworowo zajmuje się głównie produkcją 
"Baworowo" w Leśnej.  Fugor był jedynym odlewów z żeliwa do maszyn rolniczych, 
podmiotem biorącym udział w aukcji. Było to włókienniczych, elektrycznych i części 
już piąte podejście ministerstwa do sprzedaży samochodowych, obrabianiem metali oraz 
udziałów. Poprzednie próby nie doszły do nakładaniem powłok na metale.

Fugor kupił Baworowo
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Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 
S p o ł e c z n e j  w  L e ś n e j  o d  d a w n a  
współpracuje ze Stowarzyszeniem  Na 
Rzecz Dzieci „Marzenia” oraz holenderską 
fundacją Program Pomocy Leśnej. Dzięki 
temu 19.01.2012 roku do Leśnej trafiły 
kolejne dary z Holandii.
Otrzymano teraz głównie odzież, obuwie, 
sprzęt rehabilitacyjny i zabawki. Część 
darów, przede wszystkim zabawki,  została 
przekazana do Przedszkola w Leśnej. 

Podczas sesji Rady Miejskiej w Leśnej 26 stycznia 2012 roku sierżantowi Wojska 
Polskiego Mariuszowi Pentidisowi 
wręczono Gwiazdę Iraku.
Trzy osoby z naszej gminy otrzymały to 
odznaczenie. Oprócz już wymienionego 
sierżanta nadano je plut. Danielowi 
Ociepskiemu oraz st. szer. Bartłomiejowi 
Kirkowskiemu.
Odznaka ta nadawana jest przez prezydenta 
RP żołnierzom sił zbrojnych za uczestnictwo 
w operacji wojskowej w Iraku. W imieniu 
prezydenta Gwiazdę Iraku M. Pentidisowi 
wręczali: Burmistrz Leśnej Jan Surowiec 
oraz ppłk Andrzej Łuka z Wojskowej 

W dniu 4 lutego 2012 r. w Sali Ślubów ciężkich i cieszyć się wspólną radością. 
Urzędu Miejskiego w Leśnej jubileusz 50- Przyrzeczenia tego dotrzymali, mimo wielu 
lecia pożycia małżeńskiego obchodzili złożonych zdarzeń losowych. 
Marcjanna i Zbigniew Orłowscy W dowód uznania dla trwałości małżeństwa 
z Leśnej.  i rodziny Czcigodni Jubilaci odznaczeni 
W otoczeniu rodziny, przy dźwiękach zostali medalami za 50-lecie pożycia 
Marsza Mendelssohna, Państwo Orłowscy małżeńskiego nadanymi przez Prezydenta 
powrócili myślami do młodzieńczych lat, Rzeczypospolitej Polskiej. Uroczystego 
kiedy to związali się węzłem małżeńskim aktu dekoracji dokonał Burmistrz Leśnej 
przyrzekając sobie wzajemną i dozgonną Jan Surowiec. 
miłość i wierność, szacunek i przyjaźń. Wzruszeniom nie było końca...  Życzenia 
Przyrzeczenie to składali z ufnością, że nie Szanowni Jubilaci życzymy Wam, jeszcze oraz toast wzniesiony symboliczną lampką 
zawiodą się na sobie, że będą dzielić razem raz, wielu wspólnie przeżytych lat szampana dopełniły całości uroczystości.
dobre i złe, wspomagać się w chwilach w szczęściu i zdrowiu. 

Naszą Gminę odwiedził szczególny gość - 
znany aktor i reżyser Ryszard Kotys 
z małżonką. Pan Ryszard znany jest  przede 
wszystkim z roli Mariana Paździocha 
w popularnym serialu „Świat według 
Kiepskich”.

Podczas spotkania z Burmistrzem Leśnej 
Janem Surowcem, Państwo Kotysowie 
zapoznani zostali z walorami naszej 
Gminy. Oznajmili przy tym, że są 
zauroczeni pięknymi krajobrazami 
i innymi atrakcjami przyrodniczymi.

22 stycznia 2012 roku Rada Sołecka, Szkoły Ewa Zajdel witając miłych gości oraz 
Stowarzyszenie „Grabiszyce”, Rada składając im życzenia. Następnie uczniowie 
Rodziców oraz nauczyciele i uczniowie szkoły zaprezentowali przygotowany pod 
Szkoły Podstawowej im. Jana Brzechwy kierunkiem Małgorzaty Gruszki i Anny 
w  G r a b i s z y c a c h  p r z y g o t o w a l i  Małek–Fedorowicz program artystyczny 
niespodziankę wszystkim Babciom „Jest przecież taki Ktoś…”. Mali aktorzy 
i Dziadziom /nie tylko z naszej zostali nagrodzeni gromkimi brawami oraz 
miejscowości/ z okazji ich święta. koszem słodyczy.
Wszyscy przybyli zostali uhonorowani Babcie i Dziadziowie miło spędzili niedzielne 
przez dzieci medalami „Super Babunia” popołudnie przy pysznym cieście, kawie, 
i „Super Dziadzio”. herbacie oraz melodiach, które przypomniały 
Uroczystość rozpoczęły sołtys wsi Im ich młodzieńcze lata. Spotkanie nie obyło 
Grabiszyce Bronisława Kędzia i dyrektor się bez tańców i wspomnień.

W Leśnej narodziła się inicjatywa powołania 
stowarzyszenia działającego na rzecz osób 
niepełnosprawnych. 

Wszystkich zainteresowanych działalnością 
w tej organizacji zapraszamy na spotkanie 
założycielskie, które odbędzie się w dniu 27 
lutego 2012 o godz. 16.00 w Ośrodku 
Kul tury  i  Spor tu  w Leśnej  przy
ul. Świerczewskiego 5 A.

Grupa Inicjatywna

Straż Miejska w Leśnej w związku z feriami 
zimowymi podjęła działania polegające na 
wzmożonej kontroli miejsc zabaw dzieci. 
Powyższe działania były także prowadzone 
wspólnie z Policją. W wyniku akcji 
przeprowadzono rozmowę ostrzegawczą 
w Świeciu z matką chłopca, który na sankach 
wjeżdżał na drogę.

*
1 3 . 0 1 . 2 0 1 2  r .  w  g o d z i n a c h  
przedpołudniowych Straż Miejska w Leśnej 
podczas patrolowania terenu miejscowości 
Smolnik  zauważyła trzech chłopców 
w wieku szkolnym którzy… znudzili się 
l ekc j ami  i  z rob i l i  sob i e  waga ry.  
O powyższym fakcie powiadomiono 
pedagoga szkolnego, który miał o zajściu 
poinformować  rodziców wagarującej trójki.

*
W dniu 2.01.2012 r. Straż Miejska w Leśnej 
w r a z  z  p r a c o w n i k i e m  R e f e r a t u  
Nieruchomości i Rolnictwa  UM w Leśnej 
podjęła w wyniku zgłoszenia telefonicznego 
działania polegające na zabezpieczeniu 
wiatrołomu w Leśnej na ul. Lechów, który 
zagrażał bezpieczeństwu w ruchu drogowym. 
Powiadomiono także właściciela drogi 
o konieczności zlikwidowania powstałego 
zagrożenia.

*
W związku z dużymi mrozami Straż Miejska 
jak co roku rozpoczęła akcję związaną 
z kontrolą miejsc przebywania osób 
bezdomnych lub będących w trudnej sytuacji 
m i e s z k a n i o w e j .  N i e j e d n o k r o t n i e  
zamieszkują one w warunkach zagrażających 
życiu i zdrowiu. Akcja jest prowadzona 
wspólnie z pracownikami MGOPS w Leśnej. 
Pomimo proponowanej pomocy polegającej 
na zapewnieniu miejsca w schronisku, osoby 
te często odmawiają jej przyjęcia, 
ograniczając się tylko do skorzystania 
z pomocy materialnej w postaci ciepłej 
odzieży, kołder itp. Nie godzą się na 
przeniesienie na czas największych mrozów 
do schroniska.

W piątek, 20 stycznia 2012 roku odbyło uczestniczyło kierownictwo Urzędu 
się noworoczne spotkanie  Burmistrza Miejskiego w Leśnej.
L e ś n e j  J a n a  S u r o w c a  Burmistrz zaprosił  na nie osoby 
z przedsiębiorcami. W spotkaniu zarządzające firmami oraz prowadzące 

działalność gospodarczą. Przedstawił 
d z i a ł a n i a  w ł a d z y  s a m o r z ą d o w e j  
r e a l i z o w a n e  w  r o k u  2 0 1 1   
w gminie Leśna i ich efekty oraz  nakreślił 
p l a n  i n w e s t y c j i  i  w a ż n i e j s z y c h  
przedsięwzięć w bieżącym roku. W części artystycznej zaprezentowano  
J a n  S u r o w i e c  p o d k r e ś l a ł  r o l ę  uczestnikom spotkania cztery utwory  
przedsiębiorców w tworzeniu budżetu muzyczne w wykonaniu młodzieży 
Leśnej, w tym zwłaszcza wpływ kondycji z Gimnazjum w Leśnej.  
lokalnego biznesu na dochody gminny.

Noworoczne spotkanie z przedsiębiorcami ZDARZENIA
I WYPADKI

Super babcie i dziadziowie

Jubileusz 50-lecia pożycia małżeńskiego

Zaproszenie

Gwiazda Iraku dla sierżanta Pentidisa Paździoch w Leśnej

Dary z Holandii trafiły
do MGOPS i Przedszkola
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N a  t e r e n i e  g m i n y  L e ś n a  znajdować co najmniej 18-20 stowarzyszeniowych i 3 prowadzone budżet, jakim dysponuje gmina, nie 
funkcjonują trzy tzw. małe szkoły uczniów. W mniej licznych klasach przez gminę. - Co sprawia, że szkoła pozwala na realizację wszystkich 
podstawowe – sześcioodziałowe otrzymywane z Ministers twa stowarzyszeniowa jest tańsza – zamierzeń. Obecnie na zadania 
w Grabiszycach i w Pobiednej oraz pieniądze nie pokrywają kosztów p y t a m y  M a ł g o r z a t ę  G u t - oświatowe przeznacza się około 
trzyoddziałowa w Stankowicach. i brakujące środki dokładane są Twardowska Zastępcę Burmistrza 40% budżetu (dane za 2011r.). 

przez gminę. Na przykład: jeżeli Leśnej. - Koszty  utrzymania Je dnocześnie dostrzegamy palące W  S z k o l e  P o d s t a w o w e j  
liczba uczniów wynosi średnio 9-10 szkoły to w ok. 90%  wynagrodzenia p o t r z e b y  d o t y c z ą c e  z a d a ń  w Grabiszycach jest obecnie 57 
w klasie, to gmina musi z własnych nauczycieli i innych pracowników, i nwestycyjnych, które przyczynią u c z n i ó w,  w  P o b i e d n e j  7 0 ,  
środków wygospodarować drugie a tylko w 10% koszty pozostałe się np. do zwiększenia atrakcyjności a w Stankowicach 23. Niestety, dane 
tyle, co otrzymuje z Ministerstwa. (energia, materiały, naprawy itp.). turystycznej gminy i poprawy demograficzne nie wskazują na 

S z k o ł a  p r o w a d z o n a  p r z e z  komfortu życia mieszkańców. oczekiwane zmiany w tym zakresie Koszty funkcjonowania szkół 
s t o w a r z y s z e n i e  j e s t  t a ń s z a ,  Je dnakże w budżecie nie wystarcza i wzrost liczby uczniów. Z danych w 2011r. wynosiły: SP w Pobiednej – 
ponieważ  nauczycieli nie dotyczy już środków na podejmowanie tego wynika, że od najbliższego września 858 755 zł, SP w Grabiszycach – 884 
Karta Nauczyciela, która reguluje rodzaju przedsięwzięć w takim w klasie pierwszej w Pobiednej 099zł, a SP w Stankowicach 513 421 
między innymi  wynagrodzenia. zakresie, w jakim byśmy chcieli podejmie naukę 13 uczniów, zł. Subwencja pokryła w zasadzie 
W szkołach stowarzyszeniowych i jakie są potrzeby mieszkańców w Stankowicach 7 uczniów i tylko 50% tych kosztów. Resztę, czyli 
nauczyciele zatrudniani są na w tym obszarze. Podejmujemy 3 w Grabiszycach. W kolejnym roku ok.1mln 100 tys. dofinansowała 
podstawie Kodeksu Pracy.  Godzina oczywiście działania w zakresie szkolnym liczby te będą wynosić gmina z własnych dochodów. Nie są 
pracy nauczyciela staje się tańsza, p o z y s k i w a n i a  d o d a t k o w y c h  odpowiednio: 15 w Pobiednej, 8 to jeszcze wszystkie wydatki na 
a zwykle ulega też zwiększeniu środków – np. w postaci pieniędzy w Stankowicach i 4 w Grabiszycach. oświatę, ponieważ  gmina ponosi 
tygodniowy wymiar czasu  pracy, co unijnych (obecnie gmina złożyła ponadto inne koszty związane Liczbę uczniów ogółem w tych wpływa znacząco na zmniejszenie k i l k a n a ś c i e  w n i o s k ó w  z oświatą, takie jak: koszty dowozu szkołach, w kolejnych trzech latach w y d a t k ó w  z w i ą z a n y c h  o dofinansowanie zadań w różnych uczniów, funkcjonowania oddziałów szkolnych przedstawia poniższa z utrzymaniem szkoły. dziedzinach), jednak ciągle jest to przedszkolnych i pozostałych szkół.tabela. kropla w morzu potrzeb. Konieczna 

jest więc racjonalizacja kosztów, 
p o s z u k i w a n i e  o p t y m a l n y c h  
rozwiązań w wielu dziedzinach, 
również w dziedzinie oświaty. Temu 
służą spotkania, rozmowy, analizy, 
propozycje zmian. Działania te 
p r o w a d z o n e  s ą  z  u d z i a ł e m  
dyrektorów szkół, a wnioski trafiają 
też do rad rodziców i radnych. Nie 
pojawiła się dotąd żadna propozycja 
likwidacji szkoły – podkreśla 

Władze każdej gminy muszą Przewidywane liczby mogą ulec Problemy z niedofinansowaniem Burmistrz Jan Surowiec. Takie 
zabiegać o racjonalizację kosztów zmianie ze względu chociażby na oświaty przeżywa zdecydowana rozwiązanie nie jest celem ani 
m.in. w trosce o zapobieganie migrację ludności. w i ę k s z o ś ć  g m i n  w  k r a j u .  Burmistrza, ani Rady Miejskiej. 

K o n i e c z n o ś ć  z m i a n y  z a s a d  podwyżkom podatków,  które  O b e c n i e  t r w a j ą  k o n s u l t a c j e  Systematycznie maleje liczba dzieci 
n a l i c z a n i a  s u b w e n c j i ,  p r z e c i e ż  s t a n o w i ą  ź r ó d ł o  z dyrektorami jednostek i radami zameldowanych na terenie gminy. 
sygnalizowana od dawna przez p o k r y w a n i a  k o s z t ó w  rodziców, przedstawiane są różne Przykładowo w 2008r. w całej 
samorządy, nie znajduje uznania funkcjonowania całej gminy. możliwe rozwiązania. Dopiero po gminie urodziło się 125 dzieci, 
Rządu. Organy prowadzące szkoły ich zakończeniu pojawi się oficjalny Niełatwa jest sytuacja szkół a w 2011 r. tylko 92, z których na 
zdane są na własne siły i możliwości. projekt zmian. Oczywistym jest, że wiejskich – mówi Jan Surowiec, szkołę w Pobiednej przypada 6, na 

nie można dopuścić do sytuacji, aby Burmistrz Leśnej. Zresztą problem Grabiszyce 4 i na Stankowice 8. Jednym ze sposobów na ocalenie 
wieś nie miała żadnego „impulsu” małych szkół  wiejskich jes t  n i ewys ta rcza jących  ś rodków  Pieniądze na prowadzenie szkół kulturalnego. Mam jednak również przejęcie prowadzenia tych szkół dotyczy też innych obszarów gmina otrzymuje z Ministerstwa na uwadze to, że niestety są wioski, przez osoby prawne lub fizyczne. działalności gminy. Bez wątpienia Edukacji Narodowej w postaci gdzie nie ma szkoły i nie ma żadnej Najczęściej są to stowarzyszenia, ważne miejsce w hierarchii zajmuje subwencji oświatowej. Jej wysokość sys t ematyczn ie  p rowadzone j  które specjalnie tworzone są w tym potrzeba rozwoju, konieczność jest odgórnie ustalana i zależy od d z i a ł a l n o ś c i  k u l t u r a l n e j .  c e lu  w  dane j  spo łecznośc i .  poprawy warunków życia, budowy liczby uczniów. Malejąca liczba Dostrzegam to i moje działania W ostatnich latach obserwuje się podstawowej infrastruktury: dróg, dzieci powoduje więc zmniejszenie bliższe i dalsze także wychodzą coraz większe zainteresowanie tą k a n a l i z a c j i ,  w o d o c i ą g ó w ,  subwencji oświatowej, która i tak temu naprzeciw –  zapewnia  formą funkcjonowania szkoły. oświetlenia itp. Wspólnie z radnymi j e s t  n i e w y s t a r c z a j ą c a .  A b y  Burmistrz. Przykładowo w gminie Głuchołazy dostrzegamy więc potrzeby nie tylko pokrywała koszty funkcjonowania 

f u n k c j o n u j e  7  s z k ó ł  w zakresie oświaty. Jednakże jednej klasy, musiałoby się w niej 
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Wywiad z Pawłem Duchnikiem - prezesem organizacyjnym i co nas jeszcze czeka, i czasami nie można było się do nas awarii. Aby ją usunąć, musieliśmy dokonać 
Przedsiębiorstwa Miejskiego SYNERGIA w każdym razie jest to okupione bardzo dodzwonić. Natomiast posiadania systemu trzech czasochłonnych wykopów, każdy po 
Sp. z o.o. dużym nakładem pracy wszystkich GPS w pojazdach służących do wywozu około 3m głębokości. Pracownicy, zarówno 

pracowników. Za to zaangażowanie nieczystości wymaga nowa ustawa. Niemniej nasi jak i naszych Partnerów z własnej woli 
Czy likwidacja ABK i ZUK była konieczna chciałbym przy tej okazji całej załodze zamierzamy wykorzystywać system do i poczucia odpowiedzialności,  za co im 
i jakie były tego powody? serdecznie podziękować. poprawy logistyki transportu, dlatego za jakiś chwała, pracowali w tych trudnych 
Uważam, że likwidacja obu jednostek była czas zamierzamy zamontować system warunkach do późnych godzin nocnych. Poza tym zmieniamy się wizerunkowo, 
konieczna. Jednym z powodów były na pewno również na innych naszych pojazdach. W końcu się udało. Trzeba również uruchomiliśmy i rozbudowujemy stronę 
relatywnie wysokie koszty funkcjonowania Ponieśliśmy też dość duże nakłady w związku uwzględnić dużą presję, gdyż z przyczyn internetową, do której odwiedzania zachęcam, 
zarówno ABK jak i ZUK. Drugim ważnym z naprawami i modernizacjami pojazdów, z rozumia łych  t aka  sy tuac j a  rodz i  w  mia rę  moż l iwośc i  f i nansowych  
powodem była, wówczas jeszcze w fazie które otrzymaliśmy po ZUK. Inwestujemy niezadowolenie społeczne i mimo, że inwestujemy w sprzęt  i  narzędzia,  
projektu, dziś już obowiązująca nowelizacja także w szkolenia pracowników. Korzystamy p r z e w a ż n i e  s p o t y k a l i ś m y  s i ę  z e  modernizujemy też ten, który już mamy, itd.. 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w tym celu z ofert zarówno płatnych, jak zrozumieniem, zdarzały się i nieprzyjemne Myślę, że poprawiła się też nasza 
w gminie. Wprowadza ona szereg zmian, i  f inansowanych ze  środków Uni i  sytuacje. Niestety awarii, ani czasu ich wiarygodność w relacjach z naszymi 
które w konsekwencji mogłyby nas postawić Europejskiej. usunięcia nie da się przewidzieć, a szczególnie dostawcami, którym płacimy za towary 
w sytuacji konieczności znacznej redukcji kiedy jeszcze musimy stanąć w nierównej i usługi na bieżąco, z czym wcześniej 

To dość sporo inwestycji jak na tak krótki zatrudnienia i reorganizacji, jeśli nie wale z przyrodą…mieliśmy jako ZUK problem.  
czas.l ikwidacj i ,  dzia łu  zajmującego s ię  

Rzeczywiście trudno wygrać z takim utrzymaniem czystości. Ponadto ogromne Zakupiliście też samochód asenizacyjny. Obiektywnie patrząc, to tak. Potrzeb jest 
przeciwnikiem. potrzeby inwestycyjne i bardzo ograniczone oczywiście więcej, ale nie mogliśmy sobie na Tak, jedną z naszych największych inwestycji 

możliwości, wynikające z formy prawnej to pozwolić z przyczyn ekonomicznych. Nie chciałbym skłamać, ale jeśli dobrze na dzień dzisiejszy jest zakup samochodu 
ZUK, niejako wymuszały podjęcie  p a m i ę t a m  i n f o r m a c j ę  z  d z i a ł u  
radykalnych działań. mieszkaniowego, jednego dnia mieliśmy 28 

zgłoszeń zamarznięcia rur w budynkach. 
Dlatego spółka? Wszystko to działo się równolegle w czasie 
Tak, ponieważ moim zdaniem jest to najlepsze i mieliśmy wówczas spory problem, aby 
z możliwych rozwiązań. Tym bardziej, iż zapewnić wszędzie  ekipy do odmrożenia tych 
sąsiednie gminy zrobiły to już dawno. Zresztą, rur. 
jako ciekawostkę – jeśli tak można 

Czy to prawda, że Wojewódzki Inspektorat powiedzieć – powiem, że w tym czasie kiedy 
Ochrony Środowiska nałożył na Gminę przekształcano zakłady budżetowe w spółki 
Leśna karę?na przykład w Lubaniu, w Leśnej też 

rozważano takie rozwiązanie. Ale - jak widać - Tak, to prawda. Między innymi dlatego 
nie doszło ono do skutku. Oczywiście musimy zmodernizować oczyszczalnię. 
rozważany był także wariant utworzenia 

Kiedy będzie  przeprowadzona ta z ABK referatu, ale póki co zadania tej 
inwestycja?jednostki realizuje też Spółka. Poza tym forma 
Mam nadzieję, że uda się przeprowadzić tę spółki zwiększa możliwości w zakresie 
inwestycję w bieżącym roku. Jest to dość windykac j i  na leżnośc i ,  zac iągan ia  
poważny problem zarówno dla Spółki jak zobowiązań, czy też usamodzielnia 
i Gminy. Tym bardziej, iż za skutki w przypadku stosowania zewnętrznych źródeł 
niewłaściwego działania urządzeń na finansowania inwestycji. Natomiast cel, jakim 
oczyszczalni w latach 2009 i 2010, o co Pani jest osiąganie zysku przez Spółkę sprawia, iż 
wcześnie j  py ta ła ,  ponieś l i śmy już  gospodarowanie majątkiem musi być 
konsekwencje w postaci nałożenia kary na efektywne i racjonalne.
Gminę łącznie w wysokości niemal 0,5 mln zł. 

Wspomniał Pan, że dzięki formie Spółki J e ś l i  n i e  d o k o n a m y  m o d e r n i z a c j i  
jesteście samodzielnym podmiotem, czy to oczyszczalni, karę tę będziemy musieli 
oznacza, że jesteście poza kontrolą? zapłacić. Ważne jest również, że nasza 

asenizacyjnego. Dotychczas użytkowany był A jakie ma Pan plany na przyszłość?
Oczywiście, że nie. Po pierwsze Spółka jest oczyszczalnia nie spełnia już stawianych 

już wyeksploatowany. Praktycznie cały czas Teraz najpilniejszą dla nas inwestycją jest 
własnością Gminy Leśna. Organem prawem wymogów. Mimo to, wysiłkiem 

ulegał awariom i w konsekwencji mieliśmy zakup śmieciarki. Z tych, które posiadamy 
kontrolnym Spółki jest wyłoniona przez pracowników, ich wiedzą i doświadczeniem, 

problemy z realizacją usługi. Zmuszeni jedna jest względnie nowa, aczkolwiek nie 
Właściciela Rada Nadzorcza, która czuwa nad udało się nam poprawić parametry 

byliśmy wynajmować samochód od mogę powiedzieć, że samochód ten nadaje się 
prawidłowym jej funkcjonowaniem, mając do oczyszczonych ścieków. Niemniej nie 

zaprzyjaźnionych firm z okolicznych na nasz teren, nie mówiąc już o relatywnie 
tego celu szereg narzędzi. Jednocześnie oznacza to, że możemy spać spokojnie. Wręcz 

miejscowości, co też nie było łatwe, ponieważ wysokich kosztach części zamiennych, czego 
uprawnienia Zarządu mają ograniczenia                          p r z e c i w n i e ,  g d y ż  u r z ą d z e n i a  s ą  

firmy te też świadczyły usługi na swoim w ostatnich daniach doświadczyliśmy po 
(np. co do zaciągania zobowiązań) wyeksploatowane i na co dzień borykamy się 

t e r e n i e .  O s t a t e c z n i e  e f e k t  b y ł  poważnej awarii. Drugi samochód jest 
i w określonych umową spółki sytuacjach z usuwaniem różnych awarii, usterek. Poza 

niezadowalający. Stąd decyzja o zakupie praktycznie do wymiany. Chcielibyśmy 
Zarząd Spółki musi uzyskać zgodę na tym koszty eksploatacji oczyszczalni 

samochodu. Z uwagi na skromne środki również zmodernizować ujęcie wody 
podjęcie decyzji właśnie od Rady Nadzorczej, są wysokie.

finansowe, kupiliśmy używany samochód w Leśnej i wbudować w sieć większą ilość 
a czasami również od Właściciela. Ponad to, 

m a r k i  S TA R  1 1 4 2 ,  n a  k t ó r y m  zasów. Tym bardziej, że jest ona stosunkowo Rozumiem,  że  inwestycja  będzie  o czym już mówiłem, na Zarządzie Spółki 
zamontowaliśmy nową zabudowę wykonaną awaryjna. Możliwość wyłączania mniejszych r e a l i z o w a n a  j e d n o r a z o w o ,  b e z  ciąży duża odpowiedzialność, również 
przez jednego z największych producentów odcinków pozwoliłaby nam na zmniejszenie etapowania?majątkiem własnym, co dodatkowo 
urządzeń tego typu w Polsce. kosztów usuwania awarii i to zarówno Tak, ponieważ nie ma możliwości rozłożenia zabezpiecza Właściciela.   

naszych, jak i społecznych. inwestycji na etapy. Oczyszczalnia musi cały I teraz będzie lepiej?
Spółka funkcjonuje na rynku od sierpnia czas funkcjonować, nawet w trakcie prac Myślę, że będzie lepiej. Po to dokonaliśmy tej Może Pan bardziej wyjaśnić?
2011 roku. Proszę powiedzieć, co się już modernizacyjnych. Poza tym mając na inwestycji. To znaczy, że usuwając awarię nie zmieniło? względzie cały ciąg technologiczny, w którym musielibyśmy zakręcać wody dużej grupie 
Od sierpnia 2011 roku funkcjonuje dział na końcu wytwarzany jest odwodniony osad Czy to jedyna inwestycja Spółki? odbiorców. Na przykład ostatnia z większych 
mieszkaniowy Spółki, a od października i konieczność – oczywiście między innymi – Nie, przeprowadziliśmy jeszcze kilka awarii w Leśnej na ulicy Świerczewskiego 
przejęliśmy zadania po byłym ZUK. zmodernizowania urządzenia do jego mniejszych inwestycji. Zainwestowaliśmy zmusiła nas do zakręcenia wody na dużym 
Oczywiście nie jest tak, że zmiany nastąpią produkcji, nie wyobrażam sobie etapowania w nowoczesny system informatyczny, w nową obszarze, wstrzymując dostawy na przeszło
z dnia na dzień. Wszystko wymaga czasu inwestycji. sieć informatyczną i telefoniczną, w system 3 dni. Na domiar złego pracę utrudniały 
i nasze przeobrażenie jeszcze się nie GPS (na razie w dwóch pojazdach). Pierwsze niekorzystne warunki atmosferyczne Dziękuję bardzo.skończyło - trwa nadal. Niemniej warto w tym dwie inwestycje zwiększą wydajność pracy, s p r a w i a j ą c ,  ż e  z a r ó w n o  m y,  j a k  Również bardzo dziękuję.miejscu zaznaczyć, co jest bardzo ważne, że a nowa centrala ułatwi kontakt naszych i współpracujące z nami firmy miały 
tworzymy SYNERGIĘ od podstaw. Nie chcę RozmawiałaKlientów ze Spółką, tym bardziej że problemy z uruchomieniem sprzętu. Do tego 
zanudzać naszych czytelników zakresem Joanna Marczyńskapoprzednia centrala była uszkodzona dochodzi jeszcze kwestia zlokalizowania 
prac, jaki wykonaliśmy w obszarze 
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W dniu 1 stycznia 2012 roku weszła w życie skutkować będzie określeniem wysokości 
nowelizacja ustawy o utrzymaniu czystości opłaty w drodze decyzji administracyjnej – 
i porządku w gminach, która wprowadziła informuje Piotr Pawłowski pracownik 
istotne zmiany w zakresie prowadzenia Referatu Gospodarki Nieruchomościami, 
gospodarki odpadami. Rolnictwa i Ochrony Środowiska Urzędu 

Miejskiego w Leśnej.Najbardziej istotną zmianą dla wszystkich 
mieszkańców jest przejęcie do 1 lipca 2013 r. Wysokość opłaty, sposób jej uiszczania 
przez gminy obowiązku organizacji odbioru i terminy zapłaty jak również wzór deklaracji 
odpadów komunalnych. Oznacza to, że każdy zostaną określone uchwałą Rady Miejskiej.
mieszkaniec, w szczególności mieszkaniec Istotną zmianą będzie również zróżnicowanie 
Gminy Leśna będzie miał zapewniony odbiór stawki opłaty w zależności od stopnia 
odpadów komunalnych. Wiąże się to jednak segregacji odpadów. W praktyce, gdy 
z obowiązkiem uiszczania tzw. podatku mieszkańcy gospodarstwa domowego będą 
śmieciowego. w odpowiedni sposób segregować odpady, 
-Wielkość tej opłaty będzie ustalona między będą ponosić niższe opłaty za odbiór odpadów.
innymi na podstawie deklaracji składanych O wszelkich działaniach podjętych przez 
przez właścicieli nieruchomości. Niezłożenie Urząd Miejski w Leśnej związanych 
deklaracji przez właściciela nieruchomości z nadchodzącymi zmianami będziemy 
w wyznaczonym przez gminę terminie Państwa na bieżąco informować.

Z dniem  31 marca  2012 roku mija termin w sposób określony w akcie notarialnym. 
dokonywania wpłaty z tytułu wieczystego J ednak tak, jak typowy właściciel może 
użytkowania gruntów. Warto nadmienić, iż swobodnie rozporządzać nim, czyli sprzedać, 
użytkowanie wieczyste jest specyficzną formą obciążać prawami osób trzecich, czy zapisać 
prawa rzeczowego i powstaje w wyniku w testamencie. Ponadto ma obowiązek 
zawarcia umowy w postaci aktu notarialnego. uiszczać opłatę określoną aktem notarialnym.  
Gmina, będąca właścicielem gruntu, na W związku ze zbliżającym się terminem  
podstawie spisanego aktu, oddaje na czas dokonywania opłaty rocznej warto sprawdzić  
określony tj. 99 lat (wyjątkowo krócej, lecz nie w akcie notarialnym czy jest się właścicielem, 
mniej niż 40 lat) w użytkowanie wieczyste czy też użytkownikiem wieczystym i w tym 
nieruchomości i pobiera opłatę roczną drugim przypadku uiścić właściwą opłatę 
uzależnioną od wartości powierzonego w gminie.
w użytkowanie majątku. W przypadku wątpliwości informacji 
W odróżnieniu od właściciela, który udzielają pracownicy w Referacie Gospodarki 
faktycznie może swoją rzeczą rozporządzać Nieruchomościami, Rolnictwa i Ochrony 
dowolnie, użytkownik  wieczysty ma prawo środowiska oraz w Referacie Finansowym 
do  korzystania z oddanego mu gruntu tylko Urzędu Miejskiego w Leśnej. 

Zapytaliśmy o to Sebastiana Fronca, ustalone w różnej wysokości (od 40 do 85%) 
Kierownika Referatu Gospodarki w zależności od tego, czy następuje wykup 
Nieruchomościami, Rolnictwa i Ochrony wszystkich lokali w budynku, wykup 
Środowiska. pojedynczego lokalu, czy należność będzie 

rozkładana na raty.Najemca, który wyrazi chęć nabycia lokalu 
komunalnego musi złożyć w Urzędzie Kolejnym krokiem jest sporządzenie 
Miejskim w Leśnej odpowiedni wniosek. protokołu uzgodnień w sprawie nabycia 
Następnie wniosek rozpatrywany jest pod lokalu, który jest podstawą do zawarcia aktu 
względem formalnym i prawnym. Jeżeli notarialnego. Koszty sporządzenia aktu 
wniosek zostanie pozytywnie zaopiniowany notarialnego ponosi najemca.
najemca proszony jest o wpłacenie wadium Więcej informacji na temat sprzedaży lokali 
t y t u ł e m  s p o r z ą d z e n i a  o p e r a t u  mieszkalnych można uzyskać w Referacie 
szacunkowego. Najczęściej jest to kwota Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa 
500 zł. i  O c h r o n y  Ś r o d o w i s k a  p r z y  u l .  
Przy nabyciu lokalu mieszkalnego najemca Świerczewskiego 11b, pokój nr 11 lub pod nr 
może liczyć na bonifikatę liczonej od tel. 75 7211466.
wartości nieruchomości. Bonifikaty zostały 

Zgodnie z ustawą z dnia 18 lipca 2001 r. – · ciek wodny Złotniczka w Wolimierzu,
Prawo Wodne, wody stanowią własność · wały przeciwpowodziowe w Smolniku 
Skarbu Państwa, innych osób prawnych albo i Szyszkowej
osób fizycznych. Wody stanowiące własność 

Ponadto należy pamiętać, że wody Skarbu Państwa lub jednostek samorządu 
stojące oraz wody w rowach znajdujące się terytorialnego są wodami publicznymi. Wody 
w granicach nieruchomości gruntowej nie spełniające tego warunku są wodami 
stanowią własność właściciela tej  prywatnymi. 
nieruchomości.

Prawa właścicielskie w stosunku do wód 
Każdy właściciel ma prawem określone publicznych stanowiących własność Skarbu 
obowiązki, do których należy m.in.:Państwa znajdujących się na terenie Gminy 

· z a p e w n i e n i e  u t r z y m y w a n i a  Leśna wykonują:
w należytym stanie technicznym koryt Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej we 
cieków naturalnych oraz kanałów,Wrocławiu, Nadzór Wodny w Zgorzelcu, ul. 

Daszyńskiego 95, 59-900 Zgorzelec · dbałość o utrzymanie dobrego stanu 
w odniesieniu do: ekologicznego wód,

· rzeki Kwisy, · r e g u l o w a n i e  s t a n u  w ó d  l u b  
przepływów w ciekach naturalnych · p o t o k u  Ł u ż y c a  w  P o b i e d n e j  
o r a z  k a n a ł a c h  s t o s o w n i e  d o  i Wolimierzu,
m o ż l i w o ś c i  w y n i k a j ą c y c h  z e  · potoku Bruśnik w Świeciu i Leśnej, znajdujących się na nich urządzeń 

· Potoku Miłoszowskiego w Miłoszowie, w o d n y c h  o r a z  w a r u n k ó w  
Smolniku, Leśnej, hydrologicznych,

· potoku Grabiszówka w Grabiszycach · zapewnienie swobodnego spływu wód 
G ó r n y c h ,  Ś r e d n i c h ,  D o l n y c h  powodziowych oraz lodów,
i Smolniku. · współudział w odbudowywaniu 

Dolnośląski Zarząd Melioracji i Urządzeń ekosystemów zdegradowanych przez 
Wodnych we Wrocławiu, Oddział w Lwówku niewłaściwą eksploatację zasobów 
Śląskim, ul. Jaśkiewicza 24, 59-600 Lwówek wodnych,
Śląski, któremu podlegają: · u m o ż l i w i e n i e  w y k o n y w a n i a  

· ciek wodny R-S w Stankowicach, obserwacji i pomiarów hydrologiczno-
m e t e o r o l o g i c z n y c h  o r a z  · ciek wodny R-K w Zaciszu,
hydrogeologicznych.

Referat Finansowy Urzędu Miejskiego Zatem od osób, które będą przebywać 
w Leśnej informuje, że zgodnie z uchwałą nr w  ho te l ach ,  pens jona tach ,  po lach  
XV/99/11 Rady Miejskiej w Leśnej osoby, namiotowych i biwakowych, kempingach, 
które przebywają w celach turystycznych, w gospodarstwach agroturystycznych 
wypoczynkowych lub szkoleniowych i ekoturystycznych oraz podobnych obiektach 
w miejscowościach: Leśna, Stankowice, w tych miejscowościach inkasenci, którymi są 
Sucha, Świecie, Pobiedna, Wolimierz, najczęściej właściciele tych obiektów, pobiorą 
Złotniki Lubańskie, Złoty Potok są stosowną opłatę. 
zobowiązane – tak, jak w latach poprzednich - Inkasenci posługują się kwitariuszem 
do uiszczania opłaty miejscowej w wysokości przychodowym, który pobierają z Referatu 
2,03 zł za każdą dobę pobytu. Finansowego Urzędu Miejskiego w Leśnej.

Podatek od środków transportowych w 2012 powyżej 3,5 t. Podatek płacą osoby fizyczne, 
roku płatny jest wg dotychczasowych zasad, prawne oraz jednostki organizacyjne nie 
czyli bez wezwania i w następujących posiadające osobowości prawnej, na które 
terminach:  I rata – do 15 lutego 2012 r., II środek transportowy jest zarejestrowany. 
rata – do 15 września 2012 r. W przypadku, gdy środek transportowy 

s tanowi  współwłasność ,  obowiązek Stawki obowiązujące w 2012 r. zawarte są 
p o d a t k o w y  c i ą ż y  s o l i d a r n i e  n a  w uchwale Rady Miejskiej w Leśnej Nr 
współwłaścicielach. Obowiązek podatkowy XV/101/11 z dnia 27 października 2011 r. oraz 
nie ciąży natomiast na podmiotach, które w uchwale Rady Miejskiej w Leśnej Nr 
czasowo wycofały środek transportowy XVI/112/2011 z dnia 29 listopada 2011 r., 
z ruchu (na podstawie decyzji organu które są dostępne w BIP Urzędu Miejskiego.
rejestrującego wydanej na wniosek na okres od Opodatkowaniu podlegają środki transportu, 
2 do 9 miesięcy). których dopuszczalna masa całkowita wynosi 

Referat Gospodarki Nieruchomościami, 1 września 2011 r. do 31 stycznia 2012 r.
Rolnictwa i Ochrony Środowiska Urzędu W terminie od 1 sierpnia 2012 r. do 31 
Miejskiego w Leśnej informuje, że sierpnia 2012 r. należy złożyć odpowiedni 
w związku ze zmianą ustawy o zwrocie wniosek do Burmistrza Leśnej wraz 
podatku akcyzowego zawartego w cenie z fakturami VAT (lub ich kopiami) 
oleju napędowego wykorzystywanego do stanowiącymi dowód zakupu oleju 
produkcji rolnej (Dz. U. NR 52, poz. 379 napędowego w okresie od 1 lutego 2012 r. 
z 2006 r. ze zmianami) nastąpiły zmiany do 31 lipca 2012 r. w ramach limitu zwrotu 
terminów składania wniosków o zwrot podatku określonego na 2012 r.
podatku akcyzowego jak również terminy 

Pieniądze wypłacane będą w terminach: 2 - 
wypłat pieniędzy.

30 kwietnia 2012 r. w przypadku złożenia 
W terminie od 1 lutego 2012 r. do 29 lutego wniosku w pierwszym terminie oraz 1 - 31 
2012 r. należy złożyć odpowiedni wniosek października 2012 r. w przypadku złożenia 
do Burmistrza Leśnej wraz z fakturami VAT wniosku w drugim terminie.
(lub ich kopiami) stanowiącymi dowód 
zakupu oleju napędowego w okresie od

Co nas czeka w zakresie
gospodarki odpadami?

Czy jesteś użytkownikiem
wieczystym gruntów ?

Pobór opłaty miejscowej

Podatek od środków transportowych

Obowiązki właścicieli wód

Jak stać się właścicielem
lokalu komunalnego?

Ważne dla rolników
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Gruntownie odremontowany kilka lat Kolejne lata to postępujące pęknięcia ścian 
temu budynek remizy Ochotniczej na poziomie piętra oraz deformacja 
Straży  Pożarnej  w  Złotn ikach  w konstrukcj i  więźby dachowej .  
Lubańskich musi zostać wyłączony Sporządzona w sierpniu 2011r. ocena stanu 
z użytkowania ze względu na zagrożenie technicznego potwierdziła najgorsze 
katastrofą budowlaną. przypuszczenia - brak wieńca spinającego 

ściany zewnętrzne i złe połączenia 
- Już podczas kampanii wyborczej w 2010 

k o n s t r u k c j i  w i ę ź b y  d a c h o w e j .  
r. mieszkańcy Złotnik sygnalizowali 

Spowodowało to duże osłabienie 
problem rozstępujących się ścian – mówi 

konstrukcji nośnej dachu oraz szczelności 
Burmistrz Leśnej Jan Surowiec. - Po 

budynku. Mówiąc potocznie, ściany nie 
analizie odszukanych dokumentów 

wytrzymują  c iężaru  dachu i  s ię  
i badaniach przeprowadzonych przez 

„rozchodzą”. Aby zapobiec temu należy 
rzeczoznawcę okazało się, że problem jest

rozebrać dach,  wykonać wieniec 
i to bardzo poważny.

i ponownie dach zbudować. Wykonany 
kosztorys prace te wycenia na 140 tys. zł. Umowa na odbudowę  kamieniczki 

z przeznaczeniem na remizę została 
-  Z uwagi na realne zagrożenie 

podpisana w kwietniu 2006 roku.  Wartość 
bezpieczeństwa dla użytkowników, 

zadania wynosiła początkowo 338.838,73 
potwierdzone przez nadzór budowlany, 

zł, a następnie zwiększona została o 43.582 
musi być wydana decyzja o wyłączeniu 

zł na roboty dodatkowe i uzupełniające 
z użytkowania piętra oraz poddasza remizy 

polegające na zmianie geometrii dachu, 
do czasu wykonania w/w prac – wyjaśnia 

która umożliwić miała uzyskanie 
Małgorzata Gut-Twardowska, Zastępca 

dodatkowej powierzchni. 
Burmistrza Leśnej. 

Inwestycja została zakończona i odebrana 
Niestety, trzyletni okres gwarancji już 

bez uwag przez komisję odbiorową 
minął.  W budżecie Gminy nie ma środków 

w grudniu 2006r. Pęknięcia ścian 
na ten cel. Praktycznie nowy budynek nie 

w narożnikach na piętrze pojawiły się już 
może służyć celowi dla jakiego został 

parę miesięcy po odbiorze i zostały uznane 
wybudowany, a gmina chcąc go ratować, 

przez komisję dokonującą przeglądu 
zamiast realizować kolejne inwestycje, 

gwarancyjnego, jako konsekwencja 
musi wkładać tak wysokie środki 

„pracy” budynku.
finansowe na „poprawki”.

Stowarzyszenie to grupa  osób się pytanie: Skąd brać pieniądze na 
(przyjaciół, bliższych i dalszych działania?
znajomych, członków rodziny), które 

Otóż jest kilka możliwości. Po pierwsze 
mają wspólne zainteresowania (np. darowizny, które przekazuje się na 
interesują s ię  międzywojennym podstawie umowy. Darowizny pieniężne 
przemysłem polskim) lub wspólny cel mogą być przekazane gotówką, jeśli 
(np. chcą uchronić przed zniszczeniem jednak darczyńca chce odliczyć sobie 
przedwojenną fabrykę). Razem chcą darowiznę od podstawy opodatkowania 
rozwijać swoje zainteresowania lub (dochodu) musi dokonać przelewu na 
osiągnąć wyznaczony sobie cel (np. konto stowarzyszenia. Drugim warunkiem 
wpisać zabudowania fabryki do rejestru skorzystania z odliczenia podatkowego 
zabytków, odnowić ją itd.). jest przekazanie pewnej kwoty na cele 

statutowe, mieszczące się w sferze zadań Stowarzyszenie może założyć każdy 
publicznych, opisanych w ustawie obywatel realizując prawo zrzeszania się                                 
o działalności pożytku publicznego w stowarzyszeniach, zgodnie z przepisami 
i o wolontariacie. Konstytucji oraz porządkiem prawnym 

określonym w ustawach, dlatego mówimy Kole jnym źród łem dochodu  d la  
często, że stowarzyszenia są organizacjami organizacji jest sponsoring w postaci 
dobrowolnymi. pieniędzy, wsparcia logistycznego, 

technicznego lub doradczego oferując Istnienie stowarzyszenia jest kwestią 
w zamian promocję sponsora. Inną niezależną od tego, kto jest jego członkiem. 
możliwością dla stowarzyszeń, ale uwaga To znaczy członkowie mogą odstępować 
tutaj mowa o stowarzyszeniach, które od danego stowarzyszenia, jak również 
posiadają status pożytku publicznego, jest mogą przystępować do niego nowi 
1% podatku. Prawo do otrzymania 1% członkowie i nie powoduje to konieczności 
podatku maja te Organizacje Pożytku np. ponownej rejestracji organizacji lub 
Publ icznego,  k tóre  znajdują  s ię  

jego wyrejestrowania. Pod warunkiem, że 
w internetowej bazie prowadzonej przez 

mimo tych zmian w stowarzyszeniu będzie 
Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej. 

minimum 15 osób. 
Bardzo łatwo jest to prawo utracić poprzez 

Istotną rzeczą w funkcjonowaniu n p .  n i e z ł o ż e n i e  w  t e r m i n i e  
stowarzyszeń jest ich niezarobkowy o b o w i ą z k o w e g o  s p r a w o z d a n i a ,  
charakter. Mówiąc wprost stowarzyszenie informującego o tym na jaki cel zostały 
nie może być powołane w celu osiągania wydatkowane zebrane środki w minionym 

roku. Najpopularniejszą jednak formą korzyści majątkowych jego członków. 
pozyskiwania środków finansowych na Osoby decydujące się na przystąpienie do 
wykonanie konkretnego celu są dotacje stowarzyszenia i działające w nim, robią to 
i granty.n ie  dla  pieniędzy czy zdobycia  

popularności, ale po to by osiągnąć cel Dotacje mogą pochodzić ze środków 
spo łeczny,  zap i sany  w  s t a tuc i e  publicznych np. od administracji 
stowarzyszenia. Stowarzyszenie może państwowej lub samorządowej, urzędów 
prowadzić działalność gospodarczą, lecz miast, urzędów marszałkowskich i różnych 
dochód z niej osiągnięty, powinien służyć instytucji, a także z funduszy europejskich, 
osiągnięciu celów społecznych. które zostają przyznane przez Komisję 

Europejską, za pomocą różnych instytucji. Dokumentem określającym szczegółowe 
Na uwagę zasługuje fakt, że działania zasady działania i funkcjonowania 
finansowane z dotacji czy grantów muszą stowarzyszeń określa ustawa z dnia 
mieścić się w celach statutowych 7  k w i e t n i a  1 9 8 9  r .  P r a w o  
organizacji. Zleceniodawca czy inaczej o stowarzyszeniach. 
grantodawca określa warunki przyznania 

Zakładając stowarzyszenie powinniśmy środków pieniężnych czy rodzaj zadania. 
być świadomi tego, w jaki sposób Realizacja zadań publicznych związana 
będziemy mogli w nim funkcjonować, jak jest ze ściśle określonymi zasadami 
realizować i finansować projekty oraz wynikającymi z ustawy o finansach 
zadania publiczne. Każde stowarzyszenie p u b l i c z n y c h .  Z w i ą z a n e  j e s t  t o  
może korzystać z pomocy wolontariuszy, z ograniczoną zapisami w umowie 
którzy bezpłatnie wykonują pracę. Bywa to z  g r a n t o d a w c ą ,  e l a s t y c z n o ś ć  
bardzo pomocne i satysfakcjonujące dla w przesuwaniu kwot w kosztorysie, jak 
obu stron. Niektórym organizacjom udaje również konieczność odpowiedniego 
się również otrzymać dary rzeczowe dokumentowania wydatków. Możliwe jest 
w postaci przedmiotów niezbędnych do otrzymanie również instytucjonalnego 
funkcjonowania oraz żywności. Część wsparcia od fundacji prywatnych w formie 
z nich ustala również składki członkowskie tzw. „ grantów instytucjonalnych”. Tego 
czyli obowiązkowe wpłaty członków rodzaju granty z reguły przeznacza się na 
stowarzyszenia. Wiemy jednak, że to nie wzmocnienie potencjału organizacji tzn. 

na szkolenia dla pracowników, rozwój, zawsze wystarczy w drodze do osiągnięcia 
a także zakup sprzętu. (MN)celu społecznego. W takim razie nasuwa 

Na koniec grudnia 2011 r. liczba - 135 zgonów (o 35 więcej niż 
mieszkańców Gminy Leśna wynosiła 10 w roku 2010).
720 osób, w tym 10 518 osób Ponadto na terenie miasta 
zameldowanych na pobyt stały i 202 i gminy Leśna w 2011 r.:
osoby zameldowane na pobyt czasowy. - zarejestrowano 83 nowe firmy;
Dla porównania na koniec 2010 r. liczba - zarejestrowano 6 obiektów, 
mieszkańców zameldowanych na pobyt w których są świadczone usługi 
stały wynosiła 10 599 osób, zatem hotelarskie;
w ciągu roku  zmniejszyła się o 81 osób.  - 36 przedsiębiorców wznowiło 

prowadzenie  dz ia ła lnośc i  W 2011 roku zarejestrowano:
gospodarczej;

- 88 urodzeń (o 13 mniej niż - 76 przedsiębiorców zawiesiło 
w roku 2010); swoja działalność;

- 144 małżeństwa (o 21 więcej niż - wydano 28 zezwoleń na sprzedaż 
w roku 2010); napojów alkoholowych.

W  R e f e r a c i e  G o s p o d a r k i  Do 31 marca każdego roku, każdy 
Nieruchomościami, Rolnictwa i Ochrony posiadacz psa winien uiścić bez 
Środowiska należy zgłaszać każdą zmianę wezwania należną opłatę z tytułu 
dotyczącą posiadania psa np. jego utratę. 

posiadania psa. Stawka roczna 
Wpłaty z w/w tytułu należy przekazywać 

opłaty, nie zmieniana od wielu lat,  na konto Urzędu Miejskiego w Leśnej - 14 
wynosi nadal 50,00 zł od jednego 8392 0004 4200 1368 3000 0030 ŁBS 
psa. w Lubaniu/Oddział w Leśnej.

Problem z budynkiem remizy
OSP w Złotnikach Lubańskich

Zasady funkcjonowania
stowarzyszeń

Opłata od posiadania psa

Trochę statystyki gminnej
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postrzegali mnie jako osobę działającą - Jakie są szanse na realizację - Czym zajmowały się Komisje w 2011 
na ich rzecz, a nie jako osobę, której pozostałych zadań, które Pani roku? 

podnosiła w programie wyborczym?działania kończyły się na obietnicach. 
Wydarzenia, jakie miały miejsce -  Oprócz anal izowania  uchwał  
w 2010 roku (mam na myśli powódź), - Liczę na to, że w kolejnych latach uda skupialiśmy się nad stanem dróg 
postawiły przede mną ważne zadania, mi się zrealizować zadania, jakie przed w gminie,  rozważal iśmy temat  
które chciałabym realizować podczas sobą postawiłam. Proszę tylko wodociągowania i kanalizacji terenów 
trwania mojej kadencji, aby sytuacja nie o cierpliwość, ponieważ pewne kwestie wiejskich. Długoletnie zaniedbania 
powtórzyła się w przyszłości. Funkcja wymagają czasu. melioracji, które widać gołym okiem, 

c i ę ż k o  b ę d z i e  n a d r o b i ć .  r a d n e j  j e s t  d l a  m n i e  n o w y m  
P r z e p r o w a d z a l i ś m y  a n a l i z ę  doświadczeniem. Z każdym dniem - Jakie sprawy swoich wyborców 
funkcjonowania stołówki oraz pracę wdrażam się w procedury i zasady poruszała Pani na sesjach, na 
Straży Miejskiej. Jest to tylko część działania rady. Liczę na pomoc komisjach Rady? Z jakim skutkiem? 
zadań, które były podejmowane doświadczonych kolegów, ponieważ 
w ubiegłym roku.bardzo ważna dla samorządu jest gra - Głównym tematem i bolączką moich 

Imię i nazwisko: Marzena Kajzer zespołowa. Im lepiej zgrany jest zespół, w y b o r c ó w  j e s t  r z e k a  K w i s a .  
- Plany Komisji Wsi i Rolnictwa oraz tym wyniki przez niego osiągane są  Wybrana na radną z Okręgu P r i o r y t e t e m  s ą  w a ł y  
Komisji Budżetu i Finansów na 2012 efektywniejsze. przeciwpowodziowe oraz melioracja Wyborczego Nr 13, obejmującego 
rok?rzeki. Jak wcześniej wspomniałam Szyszkową, Kościelnik Górny, 

podjęto prace nad poprawą stanu rzeki. - Co już zostało zrobione?Kościelnik Średni i Janówkę. 
Jednostka odpowiedzialna za stan rzeki - Plany obu Komisji są bardzo ambitne, Radną jest pierwszy raz.
t łumaczy s ię  brakiem środków mają na celu poprawę bezpieczeństwa - Udało się dokończyć meliorację rowu Wiek 38 lat, mężatka od 18 lat. f inansowych.  Z odpowiedzi  na oraz jakości życia mieszkańców wsi w miejscowości Szyszkowa od posesji 

Mąż Jacek.  Mają dwójkę dzieci: kierowaną korespondencję wynika, że jaki i całej gminy. Mam nadzieję, numer 26 do ujścia rzeki.
1 3  –  1 7  l a t .  M i e s z k a j ą  gdy tylko pojawią się fundusze podjęte że w przyszłości mieszkańcy naszej -  P o  l i c z n y c h  i n t e r w e n c j a c h  
w Szyszkowej. zostaną odpowiednie prace. gminy docenią efekty naszych działań.kierowanych do RZGW w Zgorzelcu, 
Radna pracuje w następujących usunięto tzw. „wyspy” na rzece Kwisa. 

- Co w Pani okręgu będzie robione - Jakie, Pani zdaniem, są sprawy komisjach Rady Miejskiej:  `Jednocześnie pomogłam mieszkańcom 
w 2012 roku? najważniejsze dla całej Gminy?K o m i s j i  W s i  i  R o l n i c t w a  Szyszkowej w uzyskaniu pozwolenia na 

wycinkę drzew i zakrzaczeń nad i Komisji Budżetu i Finansów.
- Z przykrością musze przyznać, że - Najważniejszy jest rozwój turystyki. brzegiem rzeki Kwisa.Dieta: 630,00 zł.
w obecnej chwili w budżecie nie zostały Tr z e b a  p o d j ą ć  d z i a ł a n i a ,  a b y  - Przeprowadzono cząstkowy remont 
ujęte zadania, o które wnioskowałam. przyciągnąć turystów. Problemem dróg gminnych (drogi szutrowe).Redakcja: - Dlaczego wybrała Pani 
P r i o r y t e t e m  b y ł o  w y k o n a n i e  gminy jest duże bezrobocie, młodzi - Odbudowano drogę o nawierzchni akurat te komisje?
oświetlenia w Kościelniku Górnym ludzie nie widząc perspektyw rozwoju asfaltowej w Szyszkowej.
oraz drogach łączących Kościelniki uciekają do większych miast, bądź za - W Kościelniku Średnim wykonano Radna :  -  Wybór  Komis j i  Wsi  Górne z Szyszkową, a także Kościelniki granicę kraju. Dużym sukcesem byłoby oświetlenie drogowe.i Rolnictwa wynikał z tego, iż jestem Średnie z Szyszkową. Część dróg pozyskanie inwestorów, w celu 

- Przeprowadzono remont przepustów. mieszkanką miejscowości Szyszkowa. asfaltowych wymaga remontu.  Most na poprawy obecnej sytuacji.
-  Wykorzys tano  skazanych  do  Problemy i potrzeby z jakimi borykają rzecze Kwisa po powodzi w 2010 roku, 
obkaszania poboczy w Kościelniaku się mieszkańcy mojego rejonu są mi jak również mostek w Kościelniku - Czym zawodowo zajmuje się radna?
Górnym, Koście lniku Średnim,  bardzo dobrze znane. Komisja Budżetu Średnim, wymagają remontu. Potrzeb  Janówce i Szyszkowej.i Finansów to oczywiście nadzór nad jest wiele, problem jest oczywiście - W obecnej chwili zajmuję się - Utrzymuję kontakt z Powiatowym gospoda rką  f i nansową  mias t a .  jeden - brak środków finansowych. prowadzeniem domu. Moim hobby jest Zarządem Dróg w Lubaniu. Podczas Realizacja planów, jakie chciałabym 

dekoracja wnętrz. Bardzo lubię r e m o n t u  d r o g i  p o w i a t o w e j ,  spełnić podczas pełnienia kadencji - A w kolejnych latach? e k s p e r y m e n t o w a ć  w  k u c h n i .  
przebiegającej przez Szyszkową, każde radnej, zależy w dużej mierze od Uwielbiam spacery po górach, jazdę na 
uwagi zgłaszane przez mieszkańców środków jakimi dysponuje gmina. My, - Mam wiele planów i pomysłów na rowerze. W ostatnim czasie, w gronie 
wsi, a przekazywane przeze mnie do jako Rada Miejska, mamy wspólny cel – kolejne lata. Najważniejsze jest swoich koleżanek, uprawiam nordic 
zarządcy były realizowane bez zrobić jak najwięcej dobrego dla naszej realizowanie w/w zadań. Do dyspozycji walking. W przyszłości mamy zamiar 
problemu.Gminy. mamy świetlicę wiejską, w której do tej powiększyć grupę i założyć klub osób 
- Dzięki staraniom Burmistrza oraz pory nic się nie działo. Jednak podczas lubiących spacer z kijkami.  Przy okazji 
pracowników Urzędu, zorganizowano - Jaki był Pani program wyborczy. ferii zimowych z pomocą Pani Dyrektor chciałabym zachęcić wszystkich, 
bezpłatny wypoczynek dla 32 dzieci Proszę podać główne kwestie, które OKiS-u zorganizowano zajęcia dla niezależnie od wieku, do uprawiania 
poszkodowanych przez powódź w 2011 w nim były zawarte. dzieci. W przyszłości mam zamiar tego wspaniałego sportu. Nordic 
r o k u .  D z i e c i  w r ó c i ł y  b a r d z o  w y k o r z y s t a ć  ś w i e t l i c ę  d o  walking to przecież sport dla każdego 
zadowolone, wyjazd pomógł im - Program wyborczy był bardzo organizowania spotkań integracyjnych ….
zapomnieć o przeżytej traumie. skromny, jednak cel jaki sobie dla mieszkańców wsi. Mieszkańcy 
Zadawalający jest fakt, że w każdej postawiłam to oczywiście być blisko Kościelnika Średniego odczuwają brak - Dziękuję za rozmowę.
miejscowości na terenie gminy udało ludzi i ich problemów. Składanie świetlicy oraz placu zabaw dla dzieci. 
s i ę  z r e a l i z o w a ć  w i e l e  z a d a ń  Trzeba podjąć odpowiednie działania, obietnic bez pokrycia mija się z celem. Rozmawiała (GP)
inwestycyjnych. aby to zmienić.Dla mnie ważne jest, aby ludzie 
 

Marzena Kajzer
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koleżeńska, sumienna. Bardzo dobrze funkcjonuje w klasie, bierze udział Gimnazjum w Leśnej w zawodach sportowych oraz akcjach charytatywnych. Uzyskała średnią ocen 
4,75 oraz wysoką frekwencję.1. Karolina Ostrowska kl. IA – Jest osobą kulturalną, miłą i lubianą. Chętnie 

i ktywnie bierze udział w życiu klasy. Reprezentuje szkołę w zawodach 
12. Beata Dobrowolska kl. IIIB – Od najmłodszych lat interesuje się sportem, sportowych, gdyż sport a głównie siatkówka jest jej pasją. Średnia ocen 5,00 

w szczególności grami zespołowymi. Jej pasją jest fotografia. Regularnie (frekwencja wysoka).
reprezentuje szkołę w zawodach sportowych. Sumienna, koleżeńska, ambitna 2. Tomasz Sieracki kl. IA – Jest bardzo kulturalny, ambitny i uzdolniony. 
i obowiązkowa. Uzyskała średnią ocen 4,80 oraz wysoką frekwencję.Reprezentuje szkołę w zawodach sportowych. Bierze udział w zajęciach koła 

teatralnego „Hamlet”. Występował kilkakrotnie w szkolnych przedstawieniach. 
13. Sylwia Durowicz kl. IIIB – Aktywnie uczestniczy w życiu szkoły i klasy. Zajmuje Średnia ocen 4,85 (frekwencja wysoka).

wysokie lokaty w konkursach przedmiotowych. Interesuje się  biologią oraz 
dziełami literackimi  i filmowymi. Pracowita, zawsze przygotowana do zajęć. 3. Marcin Durowicz kl. IB – Prezentuje wysoką kulturę osobistą, jest bardzo 
W Samorządzie Uczniowskim Gimnazjum w Leśnej sumiennie wykonuje funkcję odpowiedzialny i obowiązkowy. Należy do szkolnego koła wolontariatu, 
skarbnika. Ambitna, koleżeńska, uczciwa i wrażliwa. Uzyskała średnią ocen 5,00 w ramach którego pomaga kolegom i koleżankom z klasy w nauce. Interesuje się 
oraz wysoką frekwencję.historią, jest fanem programów i książek o tematyce historycznej. Uzyskał średnią 

ocen 5,00 oraz wysoką frekwencję.
14. Nikola Derdacka kl. IIIC – Uczennica sumienna i obowiązkowa. Jej pasją jest 

sport. W zawodach sportowych osiąga wysokie lokaty. Koleżeńska, zawsze 4. Karolina Wielgomas kl. IC – Jest kulturalna, miła, grzeczna i koleżeńska. Bardzo 
chętnie pomaga innym. Uzyskała średnią ocen 4,93 oraz wysoką frekwencję.dobrze funkcjonuje w grupie rówieśniczej. Wzorowo wywiązuje się 

z powierzonych obowiązków. Reprezentuje szkołę w konkursach 
15. Jessica Kłagisz kl. IIIC – Systematyczna i obowiązkowa, łatwo nawiązuje przedmiotowych i zawodach sportowych. Bierze czynny udział 

kontakt z rówieśnikami. Koleżeńska, sumienna, ambitna. Uzyskała średnią ocen w organizowanych imprezach i uroczystościach okolicznościowych. Średnia ocen 
4,80 oraz wysoką frekwencję. 4,85 (frekwencja wysoka).

16. Aleksandra Łączna kl. IIIC – Aktywnie uczestniczy w życiu szkoły i klasy. 
5. Dagmara Dudczak kl. IIA – Ambitna, obowiązkowa, sumienna, systematyczna, W Samorządzie Uczniowskim Gimnazjum w Leśnej sumiennie wykonuje funkcję 

aktywna. Chętnie pomaga koleżankom w nauce, uczestniczy w konkursach sekretarza. Chętnie bierze udział w zadaniach dodatkowych, pomaga innym. 
przedmiotowych. Jest wspaniałym gospodarzem klasy. Interesuje ją fotografia, Reprezentuje szkołę w konkursach przedmiotowych, artystycznych i sportowych. 
anima i manga. Średnia ocen 5,00 . Frekwencja 100%. Rozwija zdolności aktorskie w szkolnym kole teatralnym. Ambitna, koleżeńska, 

uczciwa i wrażliwa. Uzyskała średnią ocen 4,93 oraz wysoką frekwencję.
6. Alicja Milczarek kl. IIA – Uczennica ambitna i obowiązkowa. Wzorowo 

wywiązuje się z poleconych zadań, z chęcią wykonuje dodatkowe prace. Lubi 17. Jakub Rozenbajger kl. IIIC – Chętnie bierze udział w dodatkowych pracach, 
sport, czyta książki, interesuje się fotografią, wykonuje biżuterię. Średnia ocen rozwija swoje zainteresowania aktorskie w szkolnym kole teatralnym. Prezentuje 
4,80 (frekwencja wysoka). zdolności muzyczne podczas uroczystości szkolnych. Ambitny, sumienny 

i koleżeński. Uzyskał średnią ocen 4,87 oraz wysoką frekwencję.
7. Dominika Owczarek kl. IIA – Uczennica aktywna, wzorowo wywiązuje się 

z obowiązków. Chętnie angażuje się w życie klasy, ma uzdolnienia humanistyczne 18. Maria Rozenbajger kl. IIIC – Zdolności aktorskie prezentuje podczas szkolnych 
i plastyczne. Średnia ocen 4,81. Frekwencja 100%. przedstawień teatralnych. Jej pasją jest aerobik. Zajęcia dodatkowe nie 

przeszkadzają jej w osiąganiu wysokich wyników w nauce. Sumienna, 
8. Wojciech Martewicz kl.IIC – Dzięki swojej systematycznej pracy osiąga bardzo koleżeńska, ambitna i obowiązkowa. Uzyskała średnią ocen 5,00 oraz wysoką 

wysokie wyniki w nauce. Zawsze przygotowany do zajęć, zdyscyplinowany frekwencję.
i sumienny. Bierze udział w wielu konkursach przedmiotowych. Jego pasją jest 

biologia. Uzyskał średnią ocen 19. Marek Welicki kl.IIID – (fot. poniżej). Jego zainteresowania to głównie 
5,00 oraz wysoką frekwencję. przedmioty matematyczno-przyrodnicze, języki obce, muzyka i informatyka. 

Reprezentował szkołę w różnych konkursach przedmiotowych. Jest finalistą XI 
9.      Michał Skrzęta kl. IIC – (fot. Dolnośląskiego konkursu Biologicznego „zDolny Ślązak Gimnazjalista”. Został 

p o  l e w e j ) .  P r a c o w i t y  laureatem XVIII Regionalnego konkursu Biologiczno-Ekologicznego Szkół 
i  systematyczny,  osiąga Gimnazjalnych. Ambitny, koleżeński, bardzo pracowity. Uzyskał średnią ocen 
wysokie wyniki zarówno 5,13 oraz wysoką frekwencję.
z przedmiotów ścisłych jak 
i humanistycznych. Poważnie 
podchodzi do każdego zadania 
. Uzyskał średnią ocen 5,06 
oraz wysoką frekwencję.

10.  Paulina Stelzer kl. IIC – 
W z o r o w a  n a  k a ż d e j  
p ł a s z c z y ź n i e ,  p o t r a f i  
współpracować i kierować 
grupą. Koleżeńska, zawsze 
chę tn ie  pomaga  innym.  
Podejmuje wiele dodatkowych 
prac i zadań. Jej pasją jest sport 
– przoduje w zespołowych 
grach sportowych. Osiąga 
z drużyną wiele sukcesów. 
Uzyskała średnią ocen 5,00 
oraz wysoką frekwencję.

11.     Angelika Zaborowska kl. IID 
–  N i e z w y k l e  u c z y n n a ,  

Najlepsi uczniowie  Gminy Leśna

Marek WelickiMichał Skrzęta



Aktualności str. 9
16 lutego 2012
nr 2 (3)

N a zw is k o  i  im ię  K l a s a  ś r ed n i a  z a ch o w a n ie  f re k w e n c ja  
1 . J ab ł o ń s k a S a ra  V I  a  5 ,2 2  w zo r o w e 9 8 %  
2 .W o l sk a  Z u z an n a  V I b  5 ,2 2  w zo r o w e 9 4 %  
3 .G o r l ach  M at eu s z  IV  b  5 ,2 2  w zo r o w e 9 1 %  
4 .F l as zy ń s k a  J u l ia  V I d  5 ,1 1  b d b 9 6 %  
5 .K u z i a  K rz ys z t o f V I d  5 ,1 1  b d b 9 7 %  
6 . Z o ń  M a rt y n   V  a  5 ,1 1  b d b 9 5 %  
7 . O s aj d z iń s k a  A d e la  V  b  5 ,1 1  w zo r o w e 9 1 %  
8 .Z i m o w i cz  J a k ub  IV  b  5 ,1 1  w zo r o w e 9 7 %  
9 .S t o la rc zy k  A le k s an d r a  V  a  5 , 0  w zo r o w e 9 9 %  
1 0 . M o k ro w s k i  K a cp e r  V I b  5 , 0  w zo r o w e 9 9 %  
1 1 .L u d k i ew ic z Iz ab e la  V I b  5 , 0  w zo r o w e 8 5 %  
1 2 . K rz y ś kó w  R ad o s ł a w  V I b  5 , 0  b d b 9 2 %  
1 3 . K al k a  K o n r ad  V I d  5 , 0  b d b 9 8 %  
1 4 . R o s k o w i ń s k i  B ar t o sz  IV  b  5 , 0  b d b 9 7 %  
1 5 . W i ck e l  S zy m o n   V I  a  4 ,8 9  b d b 1 0 0 %  
1 6 .B o rk o w s k a  K a ro l i n a  IV  b  4 ,8 9  d o b re  9 2 %  
1 7 . C z o ł o w s k a M i l en a  IV  b  4 ,8 9  b d b 9 6 %  
1 8 .D e rd a ck i  R ad o sł a w  IV  b  4 ,8 9  w zo r o w e 9 8 %  
1 9 .K w ia t k o w s k a J o an n a  IV  a  4 ,8 9  w zo r o w e 1 0 0 %  
2 0 . G i ed r ys  A l ek s a n d ra  V  a  4 ,7 8  w zo r o w e 8 9 %  
2 1 .K a s ze w s k i D o m i n i k  V  c  4 ,7 8  d o b re  9 4 %  
2 2 . M ak o w s k i  G rze g o rz  V  b  4 ,7 8  w zo r o w e 9 7 %  
2 3 . S k r o k  M ał g o r zat a  V I  a  4 ,7 8  b d b 9 1 %  
2 4 . C z ap l i ń s k i d aw id  V I  a  4 ,7 8  b d b 1 0 0 %  
2 5 . B ie le ck a  A l e k sa n d ra  V I d  4 ,7 8  b d b 9 5 %  
2 6 .O w cza re k  Z u z an n a  IV  a  4 ,7 8  w zo r o w e 8 6 %  
2 7 . M ik u c k a P a tr y cj a  IV  a  4 ,7 8  w zo r o w e 9 1 %  
2 8 . T rz ec ia k  A l e k sa n d ra  V  b  4 ,7 5  w zo r o w e 8 2 %  
2 9 . M art e w ic z A n n a  IV  a  4 ,7 5  w zo r o w e 5 3 %  

 

w I semestrze roku szkolnego 2011/2012
Najlepsi z SP Smolnik im. JanaPawła II

Gorlach Mateusz

Jabłońska Sara

Klasa VI

1. Paulina Roob 

średnia ocen 5,09

Zachowanie - wzorowe

Frekwencja - 100 %

2. Katarzyna Zakrzewska  - średnia ocen 4,82

Zachowanie  - wzorowe

Frekwencja – 97,5%

Klasa V

3. Weronika Tykarska - średnia ocen 4,91

Zachowanie  - bardzo dobre

Frekwencja – 99,4%

Klasa IV

4. Aleksandra Solska - średnia ocen 4,89

Zachowanie  - wzorowe

Frekwencja – 98,8%

SP Pobiedna im. Kornela Makuszyńskiego SP im. Jana Brzechwy
w Grabiszycach

Miriam Olek kl. IV
średnia ocen 4,81 - zachowanie 
bardzo dobre, frekwencja 93%

Marlena Zambrzycka kl. VI
średnia ocen 4,77 - zachowanie 
bardzo dobre, frekwencja 100%

Kornelia Ferenc kl. VI
średnia ocen 4,77 - zachowanie 
bardzo dobre, frekwencja 95%

Uczniowie
ze średnimi

ocenami
powyżej 4,75

Uczniowie  ze  100% 
frekwencją:

Marlena Zambrzycka kl. VI

Klaudiusz Marciniak kl. VI

Rafał Nowak kl. VI

Nikola Dubisar kl. VI

Patrycja Mogieła kl. VI

Krystian Janczewski kl. III

Dagmara Osiej kl. III.

Wolska Zuzanna
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Ferie 2012 są już tylko miłym oraz  działającego w Pobiednej 
wspomnieniem. Dzieciom ze Szkoły Stowarzyszenia Dzieci Przyszłością, 
Podstawowej im. K. Makuszyńskiego które pozyskało środki na organizację 
w Pobiednej na pewno na długo ferii.
pozostaną w pamięci. 

Stowarzyszenie działa od niespełna roku, 
Tegoroczna oferta przygotowana przez a już ma na swoim koncie  wygrane 
szkołę była niezwykle atrakcyjna. w konkursach projekty, a wraz z nimi 
W czasie dwutygodniowej przerwy fundusze, które wspomagają rozwój 
każdy mógł znaleźć coś dla siebie. Mali u c z n i ó w .  W  p a ź d z i e r n i k u  
sportowcy korzystali z basenu, trenowali  Stowarzyszenie  wraz ze Szkołą 
narciarstwo zjazdowe na stokach rozpoczęło realizację projektu "Chcemy 

w Świeradowie-Zdroju, biegali na nie tylko być…” Ogromną atrakcją 
nartach na Polanie Jakuszyckiej, programu był  wyjazd uczniów na  
walczyli o zwycięstwo w turniejach wycieczkę do Krakowa, Zakopanego, 
sportowych i grze terenowej oraz ślizgali Wieliczki i Wadowic oraz uczestnictwo 
się na lodowisku. Kilkunastu kucharzy całej szkoły  w koncercie  Filharmonii 
przeszło przyspieszony kurs lepienie Dolnośląskiej  w Jeleniej Górze z okazji  
pierogów. Miłośnicy informatyki Święta Niepodległości. Kolejny projekt 
spędzali ferie z komputerem. Uczniowie, ZIMOWA AKADEMIA SPORTU 
którzy wyróżnili się wynikami w nauce rozpoczął się już w styczniu, a zakończy 
i solidną pracą w I semestrze, byli się w marcu. Dotychczasowa działalność  
w kinie, w muzeum i w sali zabaw. członków  Stowarzyszenia to także 
Codziennie na dzieci czekały słodycze, bezinteresowne  wspieranie Szkoły 
była też pizza i inne smakołyki. Rodzice w poprawie estetyki i sprawnego jej 
nie zapłacili ani złotówki za zajęcia funkcjonowania. Dzięki harmonijnej 
i wyjazdy swoich pociech. Jest to zasługą współpracy i wzajemnej życzliwości 
kadry nauczycielskiej, współpracy rozwój uczniów jest pełniejszy.
szkoły z zaprzyjaźnionymi instytucjami  

Miłe wspomnienia 

Jak co roku w czasie zimowej przerwy z ogniem oraz barwne opowieści 
w szkole ,  dzieci  uczestniczyły  o pochodzeniu, życiu i zwyczajach węży 
w zajęciach interdyscyplinarnych cieszyły się wielkim zainteresowaniem 
w domu kultury. dzieci. Z zaproszenia naszego również 

skorzystał mistrz iluzji, który na scenie 
Każdy dzień zajęć nosił swoją nazwę i tak 

domu kultury wprowadził nie tylko dzieci, 
był dzień: zwierząt, witamin, sportowy, 

ale dorosłą widownię w świat magii, 
plastyczny, teatru i filmu. Dzieci obejrzały 

sekretów, niewytłumaczalnych zjawisk. 
film pt. „Artur ratuje gwiazdkę” podczas 

Do dziś nie wiemy jakiej mocy użył, żeby 
którego sala kinowa „pękała w szwach”, 

poderwać stolik z podłogi i unieść go do 
góry…

Dzięki uprzejmości Ingi Sobuckiej, dzieci 
miały okazję pojeździć na konikach oraz 
wspólnie biesiadować przy ognisku 
w szałasie w Złotym Potoku. Bardzo 
t w ó r c z e  b y ł o  s p o t k a n i e  d z i e c i  
z miejscowymi weterynarzami panem 
Kalińskim oraz panem Sitnikiem, którzy 
omówili i przybliżyli życie domowych 
pupili pod kątem przyjaźni, hodowli oraz 
zabiegów sanitarnych.

F e r i e  z a k o ń c z y ł y  s i ę  b a l e m  gdyż z tej propozycji skorzystały również 
przebierańców, którego królową została dzieci z okolicznych wiosek. 
Julia Gapska, a królem Aleks Krzysztoń. 

Niezwykłą i niecodzienną atrakcją dla 
W ramach organizacji przez OKiS ferii dzieci było obcowanie z żywymi wężami 
zimowych zajęcia prowadzone były podczas spotkania z ich hodowcą co 
również w Stankowicach, Szyszkowej, zostało uwiecznione na indywidualnych 
Miłoszowie i Grabiszycach. Cieszyły się fotografiach. Ponadto taniec i ewolucje 
one bardzo dużym zainteresowaniem.

Ferie  w OKiS

Ferie uczniów Szkoły Podstawowej im. Stowarzyszeniu „Grabiszyce” oraz 
J .  Brzechwy w Grabi szycach  Radzie Sołeckiej pozostali uczniowie 
rozpoczęły się 16 stycznia i… były pełne mogli uczestniczyć w zajęciach  
wrażeń. Świetlicy Środowiskowej. Zajęcia 

prowadzone były przez nauczycieli 
Uczniowie wraz z wychowawcą 

naszej szkoły: Panią Małgorzatę Gruszkę 
Małgorzatą Pacławską i rodzicami 

oraz Panią Annę Małek – Fedorowicz. 
uczniów postanowili spędzić dwie noce 

Rodzice naszych uczniów zrzeszeni 
i  trzy dni na  wyczerpujących 

w Stowarzyszeniu „Grabiszyce”, Radzie 
wycieczkach, zawodach, zjazdach 

Sołeckiej  i Radzie Rodziców również 
saneczkowych, ciekawych zabawach 

prowadzil i  zajęcia i  codziennie 
oraz rozmowach do bardzo późnych 

przygotowywali pyszne posiłki oraz 
godzin nocnych. Klasy młodsze 

c i e p ł ą  h e r b a t ę .  
W piątki  zajęcia 
organizowane były 
p r z e z  O ś r o d e k  
Kultury i  Sportu 
w  L e ś n e j .  
R ó ż n o r o d n o ś ć  
p r z y g o t o w a n y c h  
rozrywek nie miała 
g r a n i c ,  k a ż d y   
z obecnych mógł 
znaleźć coś dla siebie.

W  p i e r w s z y m  
t y g o d n i u  f e r i i  
r ó w n i e ż  d z i e c i   z opiekunami nocowali w szkole, 

niepełnosprawne miały niespodziankę, ponieważ tak bardzo lubią spędzać czas 
ponieważ panie  Małgorzata Gruszka i na jej terenie. Rodzice każdego dnia 
Ewa Zajdel  zorganizowały im wyjazd do przygotowywali pyszne śniadania, 
sali zabaw „BAJTUŚ” w Lubaniu.obiady oraz kolacje, a konserwator-

palacz pilnował , aby wszystkim gościom Radość była ogromna, a miło spędzone
szkoły nie dokuczał mróz.

D z i ę k i  R a d z i e  R o d z i c ó w ,  

„Dwa tygodnie bez nudy!”  chwile na pewno zapamiętane zostaną na w tym dniu odbył się pokaz  udzielania 
długo. Drugi tydzień ferii również pierwszej pomocy. Organizatorami tych 
obfitował w wiele niecodziennych chwil. interesujących i jakże ważnych zajęć byli 
Codziennie tak jak w pierwszym :  O c h o t n i c z a  S t r a ż  P o ż a r n a  
tygodniu, prowadzone były przez w Grabiszycach oraz  Maria Bartosik. 
nauczycieli i rodziców zajęcia Świetlicy 

W sobotę, na  zakończenie „ferii bez Środowiskowej wraz z poczęstunkiem 
n u d y ” ,  o d b y ł a  s i ę  d y s k o t e k a  oraz ciepłą herbatą, która rozgrzewała 
karnawałowa. Tanecznym krokiem wszystkich obecnych do zabaw oraz 
dzieci pożegnały tegoroczne ferie. Dzięki uczes tn ic twa w poszczególnych 
Radzie Rodziców,  Stowarzyszeniu zajęciach. W czwartek zostało rozpalone 

wielkie ognisko, przy którym uczniowie Grabiszyce, Radzie Sołeckiej oraz 
nie tylko mogli się ogrzać ale również Nauczycielom uczniowie mogli spędzić 
upiec pyszne kiełbaski. miło, wesoło i bezpiecznie czas 
N a  p i ą t e k  w s z y s c y  c z e k a l i  minionych już ferii.
z niecierpliwością , ponieważ właśnie 
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O dziejach i pracy dydaktycznej „swojej” dachu, instalacji elektrycznej, wymianę poczuć się wyjątkowo, 
placówki opowiada dyrektor mgr Ewa części okien. Obwód szkoły obejmuje całą g d y ż  s ą  „ m a ł y m i  
Zajdel - 30 lat pracy w szkole, nauczyciel wieś Grabiszyce.  a k t o r a m i ” .  T o  
dyplomowany w roku szkolnym 2008/2009 Obecnie w szkole funkcjonuje 6 oddziałów doskonała, wspólna 
pełniła obowiązki dyrektora, zaś rok  i oddział przedszkolny tzw. zerówka. Grono zabawa a także forma 
później w roku szkolnym 2009/2010 objęła pedagogiczne liczy 12 nauczycieli. W skład nauki. Szkoła promuje 
s t a n o w i s k o  d y r e k t o r a  s z k o ł y .  obsługi technicznej wchodzą 3 osoby wysokie osiągnięcia 
Z wykształcenia jest nauczycielem (konserwator – palacz oraz panie u c z n i ó w  p o p r z e z  
edukacji wczesnoszkolnej, pedagogiem sprzątające). W dziale administracji pracują p r z y z n a w a n i e  
szkolnym oraz oligofrenopedagogiem. 2 osoby (główna księgowa, oraz referent ds. wyróżnień w postaci: 

szkolnych). s t y p e n d i u m   
Biblioteka szkolna „Pod Kaczką Dziwaczką” n a u k o w e g o  l u b  
może pochwalić się dużym księgozbiorem, sportowego, nagród 
liczącym ponad 6 tysięcy woluminów, na książkowych,  l is tu 
który składają się m.in.: lektury, książki dla p o c h w a l n e g o  d l a  
dzieci, słowniki, encyklopedie oraz ucznia i wpisu do 

Projekt Unijny „ Szczęśliwe przedszkolaki” – 
leksykony. Biblioteka składa się z trzech Księgi Sukcesów, a także listu gratulacyjnego 

w ramach projektu przy szkole powstało 2 lub pochwalnego dla rodziców.pomieszczeń o powierzchni 23 m , przedszkole współfinansowane ze środków Unii 
Uczniowie motywowani są do pełniejszego a w jednym z nich znajduje się centrum Europe jsk ie j .  Dla  dz iec i  w  wieku  od  
wykorzystywania własnych możliwości 3 do 5 lat organizowane były bezpłatne zajęcia multimedialne z dostępem do  Internetu. 

wychowania przedszkolnego, lekcje języka poprzez stosowanie motywacyjnego Uczniowie z Grabiszyc chętnie biorą udział 
angielskiego, rytmiki, religii, a rodzice mieli okazję systemu oceniania. Uczeń, u którego nastąpił w szkolnym konkursie czytelniczym, który 
do bezpłatnych konsultacji z pedagogiem, największy przyrost wiedzy otrzymuje na cieszy się coraz to większą liczbą 
psychologiem i logopedą. Projekt zakończył się 15 

koniec roku tzw. Nagrodę Motywacyjną – uczestników. października 2011r.
w klasach IV – VI nagrodą jest rower, zaś Szkolna pracownia komputerowa składa się 
w klasach I – III hulajnoga.10 komputerów uczniów i 1 stanowiska Projekt „ Indywidualizacja procesu nauczania 

WAŻNIEJSZE PROJEKTY, w klasach I – III szkoły podstawowej”nauczyciela. To właśnie tutaj odbywają się 
PROGRAMY, WYDARZENIAzajęcia z informatyki, koło informatyczne 

Akcja  -  Dzień Zdrowego Śniadania  –  Szkoła brała udział w akcji „ Szkoła z klasą” oraz inne zajęcia, w których potrzebny jest 
8 listopada 2011 r.organizowanej pod patronatem Prezydenta komputer. W pracowni wszystkie komputery 
Inne programy i projekty, w których szkoła bierze R z e c z y p o s p o l i t e j  P o l s k i e j  A l e k s a n d r a  mają dostęp do Internetu. Na wyposażeniu udział – „ Szansa dla młodego serca”, „Szklanka K w a ś n i e w s k i e g o ,  „ G a z e t ę  Wy b o r c z ą ”  

sa l i  j e s t  t akże  d rukarka ,  r zu tn ik  mleka”, „Warzywa i owoce w szkole”, „Sprawny i Fundację Centrum Edukacji Obywatelskiej. 
m u l t i m e d i a l n y  o r a z  u r z ą d z e n i e  Dolnoślązaczek”, „Szkolna liga młodych 

talentów”, „ Klub bezpiecznego Puchatka”,wielofunkcyjne. W roku szkolnym 2002/2003 szkoła otrzymała 
„5 porcji warzyw, owoców lub soku”, „ Alkoholtytuł: „ Szkoła z klasą”W placówce jest też niewielka sala 
i dopalacze – droga do nikąd”.- Szkoła w Grabiszycach jest niewielka pod gimnastyczna, gabinet terapii pedagogicznej 
Szkoła współpracuje z wieloma instytucjamiW czerwcu 2005 roku odbyła się uroczystość względem liczby uczniów – mówi E. Zajdel -  i pedagoga szkolnego pracownia kulinarna i firmami. Są to: Stowarzyszenie „Grabiszyce”, nadania imienia szkole. Rada Miejska w Leśnej lecz jej zaletą jest dobrze rozwinięte zaplecze oraz świetlica szkolna – tu odbywają się 

uchwałą nr XLII/235/05 
dydaktyczne i wyspecjalizowana kadra ważne uroczystości szkolne. nadała z dniem 24 czerwca 
pedagogiczna, która od wielu lat uczy UCZY, BAWI I WYCHOWUJE 2005 roku imię Jana 
i wyposaża każdego ucznia w odpowiedni Szkoła im. Jana Brzechwy od 66 lat – uczy, B r z e c h w y  S z k o l e  

P o d s t a w o w e j  bagaż wiedzy. bawi i wychowuje. Posiada wieloletnią 
w Grabiszycach.RYS DZIEJÓW I OBECNEGO STANU tradycję oraz jedyną w swoim rodzaju 

Pierwszą kierowniczką szkoły była  historię. Każdy uczeń czuje się w niej dobrze 
Udział szkoły w projekcie „ Wiktoria Rybak / 1945-1970/. Na początku  i bezpiecznie. Od wielu lat, grabiszyńska Odjazdowe przedszkole! – 

działalności grono pedagogiczne szkoły podstawówka jest „kuźnią” dla młodych kampania informacyjna 
liczyło zaledwie 7 nauczycieli. Już dwa lata uczniów. p r o m u j ą c a  e d u k a c j ę  
później powiększyło się ono o kolejne Grabiszycka Szkoła słynie z tego, że „dużo przedszkolną na obszarach 

Dolnego Śląska o niskiej 3 osoby. Jak wskazują księgi i dokumenty się w niej dzieje”. Kreatywność grona 
l i c z b i e  o ś r o d k ó w  archiwalne, w 1945 roku do szkoły pedagogicznego, rodziców i uczniów 
p r z e d s z k o l n y c h ” .  uczęszczało około 21 uczniów. W niedługim znajduje swój wyraz w licznych imprezach 
W ramach projektu dzieci 

czasie, w szkole kształciło się już około 185 i uroczystościach szkolnych: apelach Rada Sołecka, Rada Rodziców, Stowarzyszenie i rodzice zaproszeni zostali do wspólnej pracy
„Marzenia” w Leśnej, Fundacja PPL Holandia, osób. okolicznościowych, inscenizacjach,  i zabawy, wspieranej przez profesjonalną diagnozę
Kopalnia „Turów” , Kopalnia „Kruszywa Polskie” Od 8 lutego 1948 roku zajęcia lekcyjne przedstawieniach, wycieczkach, zabawach i opiekę psychologa i logopedy.
w Grabiszycach,  OSP w Grabiszycach,  Miejski odbywały się w odnowionym pałacu charytatywnych. Organizowane są również 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Leśnej , OKiS Projekt  Einstein - każdy ma w sobie ukryty w Grabiszycach Średnich i trwają do dziś. andrzejki, mikołajki, wigilia, Dzień Babci 
w Leśnej, NZOZ Mediton w Leśnej, Komisariat potencjał.Szkoła mieści się we wsi na niewielkim i Dziadka, Dzień Matki  itp. Policji w Leśnej, Koło Łowieckie „ Gwizd”, Szkoły W Szkole Podstawowej im. Jana Brzechwy wzgórzu, w centrum wioski. Z tyłu szkoły Uroczystości okolicznościowe stanowią Podstawowe i Gimnazjum w Gminie Leśna, w Grabiszycach realizowany był szkolny program 

mieści się park zieleni z wieloma pomnikami zawsze istotny element szkoły. Największą sponsorzy indywidualni oraz firmy prywatne. rozwojowy Einstein pod nazwą "SKARBY 
Znany absolwent szkoły – Prezes Związku Banków przyrody. Wokół szkoły jest wiele zieleni satysfakcję w przygotowywaniu imprez mają P R Z Y R O D Y  I  H I S T O R I I  Z I E M I  
Polskich Krzysztof Pietraszkiewicz.oraz miejsca do zabaw dla dzieci. Budynek uczniowie, którzy wcielają się w różne DOLNOŚLĄSKIEJ". Celem ogólnym programu 

było wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów - szkoły przeszedł w ostatnich latach naprawę postaci, rzeczywiste bądź bajkowe np. 
Zebrał: (MS)dzieci i młodzieży wsi Grabiszyce oraz mikołaja, księżniczki czy 

zmniejszenie różnic w jakości usług edukacyjnych czerwonego kapturka.
poprzez realizację zajęć pozalekcyjnych 

- Uczniowie zawsze mogą 
i  pozaszkolnych .  Program rea l izowało

liczyć na pomoc nauczycieli 5 nauczycieli w ramach zajęć pozalekcyjnych: 
a także rodziców, którzy wycieczek, rajdów, warsztatów, kół zainteresowań, 
p r z y g o t o w u j ą  c z ę ś ć  wystaw. W projekcie uczestniczyli wszyscy 

uczniowie szkoły podstawowej. Lider projektu: dekoracji, stroje dla swoich 
Ewa Zajdel. Projekt trwał dwa lata i zakończył się pociech czy pomagają
w czerwcu 2011 r.w ogólnym przygotowaniu 

uroczystości – wyjaśnia Ewa Projekt Rządowy „Radosna szkoła”- zapewnienie 
Zajdel. -  Dzieci przy bezpiecznych warunków nauki, wychowania 
współ tworzen iu  wie lu  i opieki w klasach I – III. W ramach projektu 
imprez szkolnych mogą zakupiono pomoce dydaktyczne do miejsca zabaw 

w szkole.

Szkoła Podstawowa im. Jana Brzechwy w Grabiszycach
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WOJSKOWA KOMENDA UZUPEŁNIEŃ W BOLESŁAWCU

Prowadzi ochotniczy nabór do służby przygotowawczej oraz 

do Narodowych Sił Rezerwowych

I. Służba przygotowawcza to droga do Narodowych Sił Rezerwowych oraz do służby zawodowej. Służba 

przygotowawcza to zupełnie nowy rodzaj służby wojskowej, przeznaczony dla ochotników, którzy wcześniej nie 

pełnili jakiegokolwiek rodzaju czynnej służby wojskowej  a zamierzają zostać żołnierzami zawodowymi. Służbę 

tę mogą pełnić zarówno mężczyźni jak i kobiety.
W okresie szkolenia w służbie przygotowawczej przysługuje:

· bezpłatne zakwaterowanie, wyżywienie, umundurowanie, opieka medyczna i stomatologiczna,
· miesięczne uposażenie w wysokości 30% najniższego uposażenia żołnierza zawodowego tj. 750 złotych 

brutto,
· po otrzymaniu karty powołania do jej pełnienia: ustawowa ochrona stosunku pracy. Okres pełnienia służby 

przygotowawczej wlicza się pracownikowi do okresu zatrudnienia w zakresie wszystkich uprawnień 

wynikających ze stosunku pracy,
· inne uprawnienia

Postępowanie rekrutacyjne  ma  charakter konkursowy, z  uwzględnieniem limitów miejsc. Zakwalifikowanie 

kandydata do służby stanie się podstawą wydania przez wojskowego komendanta uzupełnień karty powołania do 

służby przygotowawczej oraz skierowania do odbycia szkolenia.

II. Narodowe Siły Rezerwowe.
NSR tworzą żołnierze rezerwy, posiadający przydziały kryzysowe na stanowiska służbowe w jednostkach 

wojskowych, którzy jako ochotnicy zawarli kontrakty na wykonywanie obowiązków w ramach NSR.
Żołnierze rezerwy pełniący służbę w ramach NSR przeznaczeni będą głownie do:

· zwalczania klęsk żywiołowych i likwidacji ich skutków;
· przedsięwzięć z zakresu zarządzania kryzysowego
· realizacji zadań poza granicami kraju
· wzmocnienia jednostek wojskowych w celu przyjęcia uzupełnienia zasadniczego, modernizacji bazy 

szkoleniowej, przeprowadzenia remontu i rozkonserwowania sprzętu, pobierania zapasów, itp.
Będąc żołnierzem NSR przysługuje:
· uposażenie za każdy dzień czynnej służby wojskowej;
· zwrot kosztów przejazdów do miejsca pełnienia służby;
· prawo do nagród z tytułu wzorowej realizacji zadań służbowych

Założeniem jest, iż „staż” w NSR jest atutem i przepustką do zawodowej służby wojskowej. Dowódcy 

jednostek będą preferować „swoich” sprawdzonych żołnierzy NSR przy zawieraniu kontraktów na 

pełnienie zawodowej służby wojskowej.
W 2012r. rozpoczął się proces rekrutacyjny do szkolnictwa wojskowego. Wnioski należy składać do 

rektorów uczelni ( Wojskowa Akademia Techniczna, Akademia Marynarki wojennej, Wyższa Szkoła 

Oficerska Wojsk Lądowych, wyższa szkoła Oficerska Sił Powietrznych) w terminie do 31 marca 2012r. 

Informujemy, że zgodnie z rozporządzeniem Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji oraz Ministra Obrony 

Narodowej z dnia 27 października (DZ.U. nr 245, poz.1463) w dniach  06 luty do 30 kwietnia odbędzie się 

kwalifikacja wojskowa. Na terenie  powiatu lubańskiego kwalifikacja rozpocznie się od 13 lutego.

Informacje szczegółowe na temat naboru do służby w ramach Narodowych Sił Rezerwowych raz do 

służby przygotowawczej i szkolnictwa wojskowego można otrzymać osobiście w WKU w Bolesławcu lub 

telefonicznie nr 75 6411806 lub 75 641 813.

Sprawdź stronę internetową: www.wkubolesławiec.sow.mil.pl

Promocja
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14 stycznia 2012 r. o godz. 10:00 w hali zachowaniem przepisów PZPS, którymi 
sportowej SP w Smolniku odbył się kierował się sędzia główny Piotr Zajdel, 
„Otwarty Turniej Piłki Siatkowej zwyciężyła drużyna „Unknown”.
o Puchar Burmistrza Leśnej” , którego Była to już V edycja rozgrywek piłki 
organizatorem był Ośrodek Kultury siatkowej ,  która cieszy s ię  dużą 
i Sportu w Leśnej przy współpracy SP p o p u l a r n o ś c i ą  w ś r ó d  n a s z e g o  
w Smolniku oraz Urzędu Miejskiego społeczeństwa, patrząc również na licznie 
w Leśnej. przybyłych kibiców oraz fanów.
Uczes tn ikami  tu rn ie ju  by l i  
mieszkańcy miasta i gminy Leśna – 
rocznik 1995 i starsi. Do rozgrywek 
zgłosiły się cztery drużyny:

1. Rekiny – kapitan Surwiło 
Waldemar

2. Oboję tn ie  –  kapi tan  
Bełzowski Kamil

3. Amnezja – Gilewski 
Mateusz

4. Unknown – Wraga Bartosz

W rozgrywkach systemem „każdy 
z każdym” z profesjonalnym 

Turniej o puchar Burmistrza

27 stycznia 2012 roku w OKiS Leśna Zastępca Burmistrza Małgorzata Gut-
odbył się wernisaż fotograficzny Twardowska, Sekretarz Gminy Krystyna 
Dominiki Sobuckiej. Była to pierwsza Jarzyna oraz Przewodniczący Rady 
tego typu wystawa organizowana Miejskiej w Leśnej Walter Straszak, 
w Leśnej i jednocześnie bardzo udany k t ó r z y  p o g r a t u l o w a l i  P a n i  
debiut młodej artystki. Dominicetalentui odwagi, życząc 

jednocześnie dalszych sukcesów. 

Wernisaż  spotka ł  s ię  z  dużym 
zainteresowaniem mieszkańców Leśnej 
i odbył się w bardzo miłej i sympatycznej 
atmosferze. Każdy z uczestników 
otrzymał broszurę z informacją  o autorze 
i wybranymi fotografiami. Była dobra 
muzyka,  poczęstunek,  rozmowy 
z autorem i dyskusje na temat fotografii.  
Dla tych, którzy nie brali udziału 
w otwarciu wystawy, prace udostępnione 
były w holu domu kultury do 10 lutego 
2012 r..

Dyrektor OKiS liczy na to, iż wystawa  Dominika Sobucka – 17 lat, uczennica LO 
Dominiki Sobuckiej będzie inspiracją dla nr 13 we Wrocławiu, mieszkanka Zacisza. 
innych artystów z naszej Gminy, którzy Aparat: NIKON D90.  
zechcą zaprezentować swoją twórczość, 

Wernisaż otworzyła Dyrektor OKiS 
również z innych dziedzin sztuki, do 

Gabriela Pijanowska, po czym kilka słów 
czego serdecznie zaprasza i zachęca.

o sobie, o inspiracjach i przedstawianych 
duchpracach powiedziała autorka fotografii. 

Wśród uczestników imprezy byli również 

Wernisaż Dominiki Sobuckiej

fot. F. Nowak

Miejskiej w Leśnej, Zofii 
Turkiewicz oraz prezesa 
Ł u ż y c k i e g o  
S t o w a r z y s z e n i a  
M i ł o ś n i k ó w  
Modelarstwa „Pasjonat” 
w Lubaniu, Mariana 
Karwińskiego.

Modelarstwo to budowa 
możliwie wiernych kopii 
obiektów,  które istniały 
l u b  i s t n i e j ą  
w rzeczywis tośc i  –  
wykonana w określonej 
ska l i  pomnie jszenia  10 lutego 2012r. w domu kultury 

i przy odrobinie umiejętności, ambicjach dokonano otwarcia oraz przekazania 
oraz wielkim zapale.pracowni modelarskiej.

Uroczys tego  o twarc ia  dokonano  
w obecności: Marzeny Różańskiej Dyr. Kto chce zostać modelarzem powinien 
Ł u ż y c k i e g o  C e n t r u m  R o z w o j u  skorzystać z okazji uruchomienia tej 
w Lubaniu, członka Zarządu Powiatu  pracowni.  Zapisy przyjmowane są 
Wojciecha Zembika, kierownika Referatu w Ośrodku Kultury i Sportu osobiście 
Edukacji, Kultury i Promocji UM lub pod tel. 757211579
w Leśnej Renaty Brodowicz, radnej Rady 

Otwarcie pracowni modelarskiej
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Iwan Turgieniew “Dym” czyli się w późniejszym życiu. Jest jednak 
wokulszczyzna po rosyjsku kropelka nadziei dla trzeźwo myślących, 

dla realistów, którzy potrafią wyjść Grzegorz Litwinow wiedzie spokojne 
z "dymu". życie. Spotyka się z przyjaciółmi 

z arystokracji rosyjskiej. Uczestniczy Jest to lektura, która zmusza czytelnika 
w dyskusjach o polityce, filozofii, do myślenia, do zastanowienia się nad 
kulturze. Jest szczęśliwym narzeczonym mechanizmem ludzkiej psychiki, nad 
pięknej kobiety o imieniu Tania. działaniami i ich konsekwencjami.

Pewnego dnia J.M.
L i t w i n o w  
w  s w o i m  

 Harry Harrison “Stalowy szczur”h o t e l o w y m  
p o k o j u  J a m e s  B o l i v a r  d i  G r i z ,  
w  B a d e n  międzyplanetarny złodziej, może się 
d o s t r z e g a  zrehabilitować w oddziałach Korpusu 
b u k i e t  Specjalego.James di Griz staje na tropie 
k w i a t ó w  -  konstruktora pancernika, którego 
heliotropów. s tworzenie 
K w i a t y  o z n a c z a  
p r z y w o ł u j ą  zagrożenie 
wspomnienia, s p o k o j n e j  

niespełnione pragnienia,  dawne egzystencji 
namię tnośc i . . .  Spokojne  życ ie  mieszkańcó
Li tw inowa  zos t a j e  zak łócone ,  w  w i e l u  
a sprawczynią tego jest Irena Pawłowna. p l a n e t . . .  
To ona doprowadza do zerwania Okazuje się, 
zaręczyn Litwinowa z Tanią, to ona że w całą 
zmusza  do  małżeńs twa  swego s p r a w ę  
przyjaciela Potugina. To ona ma zamieszana 
olbrzymi wpływ na mężczyzn, którzy ją jest piękna 
otaczają. Kobieta - modliszka, walczy za femme fatale 
każdą cenę o swoje, kosztem nie jednej - Angelina. 
ofiary... 

H a r r y  H a r r i s o n  r e z y g n u j e  
Turgieniew pokazuje,  że życie z  o b s z e r n y c h  o p i s ó w  ś w i a t a  
człowieka jest jak dym, który jest ulotny, przedstawionego. Utwór od pierwszej 
przez który widać wszystko jak za mgłą. strony jest przepełniony wartką akcją 
Nic nie jest czyste i klarowne, żadna i sensacją. Dzięki temu "Stalowego 
wypowiedź, czyn, działanie. Wszystko Szczura" czyta się łatwo i szybko. Nie 
jest ułudą. Najbardziej "zadymieni" są jest to literatura "wysokich lotów", jest 
uczestnicy arystokratycznych salonów, a to dobre czytadło do pociągu.
także studenci, którzy wyrastają na ludzi 

J.M.
pełnych nadziei i pasji, która nie ziszcza 

Kto czyta książki, żyje podwójnie. uważają, że książka powinna być czytana, 
powinna wędrować z rąk do rąk, a nie Umberto Eco
zalegać na półce. Każdy, kto ma w swoim W Ośrodku Kultury i Sportu 
domu zbędne szkolne lektury, pozycje w Leśnej powstała półka z książkami. 
przeczytane i niechciane lu po prostu chce Można usiąść w wygodnym fotelu i zatopić 
zrobić porządek w domu, może każdą się w lekturze. Kryminały, romanse, książki 
dowolną książkę przynieść do domu kultury sensacyjne, historyczne to tylko kilka 
i zostawić na półce, z pewnością znajdzie się z nich. Półka ta powstała w ramach 
osoba, która akurat tę literaturę będzie międzynarodowej akcji bookcrossingu, 
bardzo potrzebowała.która polega na „uwalnianiu” książek 
Weź książkę. Przeczytaj książkę. Odłóż ją zalegających na domowych regałach 
na półkę. To nic nie kosztuje.i dawno zapomnianych. Inicjatorzy akcji 

Szanowny Pan Adam Łuczyński powiadomił Łuczyńskiego. Jest Kelwin Łuczyński 
naszą redakcję, iż w fotoreportażu o XX Finale a powinno być Kewin Łuczyński. Za 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy zaistniały błąd przepraszamy!
zamieszczonym w numerze drugim, na stronie Serdecznie Panu dziękuję i pozdrawiam.
6, naszej gazety wkradł się błąd mylnie Z wyrazami szacunku
podanego imienia syna Pana Adama Joanna Marczyńska

Leśniańskie 12 Harcerska Drużyna Wodna do bezpłatnych zrywek. Pieniądze zebrane 
„Żagiel” i 1 Gromada Zuchowa „Żagielki” w  t r akc ie  ca ł e j  zb ió rk i  zos t aną  
zorganizowały w okresie świątecznym przeznaczone na dofinansowanie obozu 
zbiórkę publiczną w sklepie Biedronka w letniego w Rogowie nad morzem. W ciągu 4 
Leśnej. Harcerze pakowali klientom towar dni akcji harcerze zebrali 3455 zł. 

Bibliotekarz poleca Podziel się książką

Zbierali na letni obóz…

SPROSTOWANIE

reklama
cała strona
(24 moduły)

pół strony
(12 modułów)

1/4 strony
(6 modułów)

wizytówka
(2 moduły)

360 zł

180 zł

  90 zł

  30 zł

Podane ceny są cenami netto,
do których należy doliczyć 23% VAT

1000 szt./129 zł5000 szt./199 zł

Wkrótce nowe wydanie

2012
Wkrótce nowe wydanie

2012
lokalna, te

leadresowa baza fir
m i in

stytucji

zapisz się już dziś!

Lubań ul. Esperantystów 2
tel. 75 648 21 36
biuro@ipromo.com.pl
www.ipromo.com.pl
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Choć nasza Leśna liczy sobie niewiele „Trening czyni mistrza” – z taką myślą ćwiczą na rzece, gdyż wysoki stan wody 
ponad 4500 mieszkańców, to na tle całego przewodnią instruktorzy leśniańskiego klubu w tym okresie  doskonale  sprzyja  
kraju może poszczycić się wielkim podchodzą do swoich obowiązków, gdyż podnoszeniu ich umiejętności technicznych. 
klubem, z którym muszą liczyć się poszczególne treningi aplikowane swoim W pozostałych częściach roku zawodnicy 
największe miasta w Polsce. Mowa podopiecznym są niezwykle wyczerpujące. trenują zarówno na basenie jak i na rzece. 
oczywiście o jednej z najlepszych drużyn Jeden trening biegowy, dwa treningi na sali Leśniański klub L.U.K.S „Kwisa” w sezonie 
kajak-polo w kraju – L.U.K.S „Kwisa”. gimnastycznej, dwa treningi na siłowni, 2011 brał udział 23 razy w krajowych 
Szkoleniem zawodników zajmują tam się jeden trening na basenie, jeden trening na zawodach oraz 7-krotnie reprezentował 
wyspecjalizowani instruktorzy – Bogdan jeziorze, jeden na nartach – zawodnicy nasze miasto na imprezach zagranicznych. 

wylewają „siódme poty”, jednak, chcąc Wielkie ukłony należą się zarządowi sekcji, i Jacek Sztuba i to właśnie ta dwójka 
osiągnąć naprawdę wiele, trzeba się temu gdyż to ich wytężona praca przyczyniła się trenerów ma pod swoją opieką około 70 
całkowicie poświęcić. Niestety klub nie jest do rozbudowy dzierżawionego przez klub kajakpolistów, z którymi trenuje 6-7 razy 
na tyle bogaty, aby swoim podopiecznym basenu. W głównej mierze pieniądze na w tygodniu. Efekty ich ciężkiej pracy 
mógł zapewnić wszystko na najwyższym rozbudowę zaplecza treningowego pochodzą z zawodnikami widać „gołym okiem” – 

z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Dolnośląskiego, a jednym z głównych celów 
sekcji jest stworzenie odpowiedniego 
miejsca do treningów również dla osób 
n i e p e ł n o s p r a w n y c h .  P r z e s z k o d ą  
w ulepszeniu bazy treningowej jest jednak 

niebogatego klubu L.U.K.S. „Kwisa” fakt iż basen, na którym ćwiczą leśniańscy 
zniszczyła również ich dotychczasowe kajakpoliści nie jest własnością klubu, 
miejsce treningowe – leśniański basen. 
Zarząd sekcji liczy jednak na to, że razem 
z władzami miasta uda się szybko 
odbudować to miejsce, bez którego ciężko 
będzie naszym kajakpolistom rozwijać 
swoje umiejętności. 
Zespół L.U.K.S „Kwisa” co roku bierze 
udział w plebiscycie na najpopularniejszego 
s p o r t o w c a  i  t r e n e r a  r e g i o n u  

dlatego też zarząd sekcji będzie chciał 
jeleniogórskiego i wielokrotnie może 

zwrócić się do Urzędu Miasta o pomoc 
poszczycić się wysoko zajmowanymi 

w złożeniu wniosku na dalszy rozwój. 
miejscami. M.in. za sezon 2010 instruktor 

Najliczniejszymi grupami w sekcji są 
Bogdan Sztuba został wybrany trzecim 

juniorzy, młodzicy i dzieci, którzy 
trenerem w naszym regionie w plebiscycie 

zafascynowani sukcesami i umiejętnościami 
Nowin Jeleniogórskich. Również za sezon 

swoich starszych kolegów solidnie 
2010 Rożniakowska Natalia znalazła się na 

przykładają się do treningów, jednak trenując 
7 miejscu spośród 70 zawodników z 20 

na rzece bez odpowiedniego zaplecza poziomie, dlatego też zawodnicy jeżdżąc na wystarczy tylko zapoznać się z wynikami różnych dyscyplin sportowych. Osiągnięcia 
sanitarnego, ich zapał do pracy może szybko pływalnię zmuszeni są pokryć całe koszty poszczególnych zawodów, na których naszych zawodników dużym echem 
minąć.  Pamiętna,  l ipcowa powódź przejazdu łącznie z wejściem na basen. roznoszą się jednak nie tylko w naszym reprezentanci drużyny L.U.K.S. „Kwisa” 
wyrządziła w naszej miejscowości wiele Kajakpoliści w okresie wiosennym częściej regionie, ale również po całej Polsce i to zawsze zajmują bardzo wysokie miejsca.
złego, a dodatkowo na nieszczęście 

właśnie nasi kajakpoliści mieli okazję 
w y s t ą p i ć  w  k i l k u  p r o g r a m a c h  
telewizyjnych przygotowanych przez TVP, 
Polsat czy RTL7 (m.in. Apetyt na zdrowie, 
Kraina wolności, Święta wojna, Zdobywcy, 
Film o zawodnikach klubu uczących się 
w Ośrodku Szkolno - Wychowawczym 
w Smolniku, TV Kurier, Zoom, 5-10-15).

Poniżej przedstawiamy krótkie dane 
z sezonu 2011 zespołu L.U.K.S. „Kwisa”.

Podsumowanie występów:
13 - udziałów w imprezach slalomowych ,
9 - udziałów w imprezach w kajak – polo 
w kraju,
5 - udziałów w imprezach w kajak  - polo za 
granicą,
5 - udziałów w masowych biegach na 
nartach,
3 - starty w masowych biegach ulicznych,
4 - obozy sportowe .

Zestawienie medalowe za   lata    2008 – 
2010:
W  sezonie w 2011r.  61  zawodników, aż 
171 razy stało na krajowym i zagranicznym 
podium, zdobywając łącznie  47 złotych,  
47 srebrnych, 77 brązowych medali, oraz 15 
pucharów. 

(PZ)

Małe miasto – wielki klub

Podczas Walnego Zebrania Ludowego 
Zespołu Sportowego "FATMA" Pobiedna, 
które odbyło się 29 stycznia 2012 roku 
wybrano nowy zarząd, którego prezesem 
na kadencję 2012 - 2016 został Łukasz 
Wrona. Walne zebranie po zapoznaniu się 
ze sprawozdaniami z działalności zarządu, 
finansowym oraz komisji rewizyjnej 
udzieliło absolutorium ustępującemu 
zarządowi.  W przeprowadzonych 
następnie tajnych wyborach wybrano 
n o w y  z a r z ą d . . .  W i ę c e j  n a

Opracował (m)

 
www.pobiedna.pl.

LZS FATMA
Pobiedna ma
nowy zarząd
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jęcia z tej dziedziny, z czego bardzo się cieszę. munta Mularczyka w Złotym Potoku. Asia 
Prowadzę je w domu kultury. Pierwsza grupa Mularczyk jest Prezesem Klubu – w związku 
rozpoczęła zajęcia na początku października, z macierzyństwem i przeprowadzką do Wiel-

Ma 35 lat. Od 7 miesięcy mieszka w Leśnej. państwowy i musimy zdawać relacje ze wszel- a w związku z dużym zainteresowaniem tą kopolski - całym motorem napędowym jest Jej 
Pochodzi z Nysy. Tam się urodziła i wycho- kich działań hodowlanych. Uczestni-czymy w dziedziną od lutego ruszyła druga grupa zajęć. siostra Inga Sobucka. Pomaga im też Ala 
wała. Przez ostatnie 14 lat związana była szeregu wystaw zwierząt na szczeblu krajow- Zawsze marzyłam o tym, aby spróbować ludzi Mularczyk – kolejna z sióstr oraz Dominika 
z Poznaniem. Kobieta o bardzo bogatym ym np. Polagra, Tarpaniada oraz regionalnym wyciągnąć z domu, aby pokazać im, że oprócz Sobucka, córka Ingi. 
życiorysie, wielu pasjach i bardzo zapracowa- oczywiście z licznymi sukcesami. tego codziennego życia domowego, można Ile koni liczy Wasze prywatne stado?
na. Czyli Twoje całe życie to konie, taki przep- robić coś innego. Takie spotkania cykliczne Mamy trzy konie – dwa dorosłe i źrebaka 

raszam za wyrażenie „świr zwierzęcy”? oprócz tego, że czegoś uczą to pomagają wyjść siedmiomiesięcznego, które trzymamy 
Skąd się wzięłaś w Leśnej? Tak. Od dziecka tak było. Miałam tatę, który z monotonii życia, nawiązać nowe znajomości w pobliżu sztolni. Chciałabym tu powiedzieć, 
Z miłości (śmiech). Z miłości do tego miejsca, był weterynarzem. Od kiedy pamiętam to i kontakty. Dumna jestem z tego, że udaje mi się iż bardzo dużo ludzi ubolewa nad tym, że 
z miłości do koni, z miłości do mężczyzny. chyba od trzeciego roku życia jak tylko wi- to robić. w takich warunkach zimowych jakie panują 
Przyjechałam tutaj pierwszy raz w 2008 roku działam, że tata bierze swoją czarną teczką Mieszkasz w Leśnej dopiero kilka miesięcy, teraz, konie stoją na mrozie, biedne i marzną. 
do Stankowic, gdzie przywiozłam swojego z lekami, czy narzędziami to zawsze chciałam czy udało Ci się nawiązać już jakieś znajo- Pragnę wyjaśnić, że konie są zwierzętami, które 
ogiera rasy konik polski [konik polski – jedyna mu towarzyszyć. mości, przyjaźnie? z natury są przystosowane do takich warunków 
rodzima prymitywna rasa koni wywodzącą się Teraz rozumiem skąd taka miłość do zwierz- Tak, jak najbardziej. Otacza nas duża grupa środowiskowych. Koń jest zwierzęciem 
bezpośrednio od dzikich wschodnioeuro- ąt i gdzie są jej korzenie. takich pasjonatów jak my. Mój mąż jest bardzo stepowym, który ma odpowiedni metabolizm, 
pejskich koni zwanych tarpanami, które jeszcze Kiedy tylko mogłam to zawsze towarzyszyłam kontaktową osobą i muszę powiedzieć, że przygotowany do takich warunków. U nas mają 
w XVIII wieku, można było spotkać na teren- tacie w Jego pracy. Jest nas troje rodzeństwa dzięki niemu udało mi się poznać wiele osób. dostęp do paszy objętościowej cały czas. 
ach Polski, Litwy i Prus wschodnich, odpor- w domu, ale można powiedzieć, że najbardziej Oboje jesteśmy członkami Klubu Jeździec- Oprócz tego dostają dwa razy dziennie gnie-
nych na choroby i trudne warunki utrzymania - zakręcona pod tym względem jestem ja. Siostra kiego „Jedenastka Izerska”, i Koła Łowieckie- ciony owies, który jest paszą bardzo energety-
przypis redakcji], którego kupiłam w Poznaniu. jest technikiem weterynarii, ale nie pracuje go „Wieniec” ze Świeradowa Zdroju, czną. Mają cały czas otwartą stajnię, z której 
Tutaj znalazłam ludzi, którzy byli zaintereso- w swoim zawodzie, bo jest instruktorem jogi, w których staramy się czynnie działać mogą korzystać w każdej chwili. Zimą naj-
wani tym koniem i oddałam go w dzierżawę. a brat jest po technikum mleczarskim, czyli i pomagać w różnych przedsięwzięciach. częściej są na dworze a latem korzystają ze 
Przywiozłam go do Asi i Grzesia Chyłków, również pokrewna dziedzina, ale też nie pra- Razem z Grzesiem Chyłkiem staliśmy się stajni chowając się przed meszkami i koma-
którzy mają hodowlę właśnie koników pol- cuje w tym zawodzie. Wyjechał z Polski i zaj- pomysłodawcami fajnej imprezy pod nazwą rami, które je atakują i utrudniają im życie. 
skich. Potem przyjeżdżałam co jakiś czas go muje się zupełnie czym innym. „Koni-koniada”. Jest to impreza jeździecka, Przed mrozem potrafią się ochronić wytwarza-
doglądać i odwiedzać, bo byłam z nim bardzo która promuje stricte koniki polskie. W mie- jąc duże ilości włosów puchowych. Dlatego Czy masz uprawnienia do sędziowania mocno związana. Odwiedzał go również Mar- siącu lipcu tego roku przyjedzie do nas z Olsz- bardzo często wyglądają jak „mamuty”, są w różnego rodzaju zawodach konnych?cin, mój przyszły mąż i tak się właśnie pozna- tyna „guru konikowy” prof. Jaworski. Jest to napuszone. Włos puchowy jest charakte-Nie, tego akurat nie robię. Nie liśmy. rystyczny, w przekroju nie ma rdzenia wło-posiadam upra-wnień sędzio-Poznań zupełnie nie kojarzy mi się z końmi. sowego, czyli jest pusty w środku, a to puste wskich z tego względu, że do Powiedz skąd wzięło się u Ciebie zaintere- miejsce wypełnione jest  powietrzem, które tego sportu zawsze podcho-sowanie tą dziedziną? stanowi doskonałą izolację.dziłam z „dłu-gimi zębami”. 
W Poznaniu studiowałam zootechnikę. Planujemy powiększenie naszego stada. Mam Bardziej mnie interesowała 
W trakcie studiów zaczęłam jeździć do stad- również uprawnienia hipoterapeuty. Praco-hodowla koni, ich zachowanie. 
niny koni, która znajduje się w okolicach wałam w Bydgoszczy w ośrodku hipoterapeu-Pod moim kierunkiem pisane 
Poznania w Kobylnikach. Jest to Ośrodek tycznym i być może będę mogła w przyszłości były cztery prace magisterskie 
Hodowli Zachowawczej koników polskich, wykorzystać i te swoje umiejętności.z w i ą z a n e
który zajmuje się przede wszystkim właśnie z behawiorem. Wszystkie te Czy oprócz koni i decoupage masz jeszcze 
konikami polskimi. Od trzeciego roku studiów prace dotyczyły zachowań jakąś pasję? Może coś o czym marzysz? 
jeździłam tam konno i miałam opiekuna, który koni, ich obserwa-cji, ich Od niedawna mąż „zaszczepił” mnie nowym 
pokazywał mi i uczył jak hodowla tego typu macierzyństwa, związków zajęciem, jakim jest łowiectwo.  Jestem teraz na 
koni wygląda. społecznych afilia-cyjnych stażu łowieckim, dużo czasu więc spędzam 
Studia zakończyłam monograficzną pracą i agonistycznych, czyli przy- w lesie. Nie wiem jak dalej to będzie się rozwi-
magisterską, którą pisałam oczywiście w tym jaznych i wrogich jakie wys- jało i czy uda mi się zdobyć uprawnienia myśli-
ośrodku z koników polskich. Po zakończeniu tępowały w stawce koni. Chci- wego, ale w tej chwili mamy bardzo duży 
studiów magisterskich otrzymałam propozycję ałabym się pochwalić, że moje bezpośredni kontakt z przyrodą i to jest dla 
z uczelni, abym pozostała na niej i zrobiła stu- dwie magistrantki zdobyły mnie bardzo ważne.
dia doktoranckie. Przystałam na tę propozycję, osoba, która nadzoruje hodowle koni - wszyst-pierwsze i drugie miejsce w pracach magister- A takim ukrytym marzeniem, które zrealizuję 
gdyż bardzo lubiłam książki, a poza tym dosz- kie hodowle koników polskich w całym kraju. skich, które były nadawane przez Kapitułę mam nadzieje jak będziemy mieli już swój dom 
łam do wniosku, że jest to dobry sposób, aby Był promotorem mojej pracy doktorskiejPolskiego Towarzystwa Zootechnicznego. Dla to własne gospodarstwo agroturystyczne, gdzie 
przedłużyć sobie jeszcze troszkę młodość. i bardzo cieszymy się, że może do nas przyje-mnie – młodego naukowca – był to bardzo duży będziemy oferować jajecznicę z prawdziwych 
Wiedziałam również, że chcę dalej robić coś chać i zobaczyć jak wygląda na Dolnym Śląsku. sukces. Pierwsze prace i od razu takie wyróżni- wiejskich jajek, zdrowe mleko prosto od krowy, 
przy koniach, bo jest to moja pasja i na ich punk- W ubiegłym roku widział Cię w akcji razem enia. Byłam bardzo zadowolona z dziewczyn, własne przetwory. Gdzie będziemy mieli miej-
cie jestem „zakręcona”. Doszło do tego, że rano z Twoim mężem w zawodach w powożeniu…bardzo fajnie mi się z nimi współpraco-wało sce na warsztat, gdzie będzie można robić różne 
jak tylko wstawałam to pędziłam do stajni, nie jako promotorowi. Tak, był to nasz debiut, a zarazem naszego prace artystyczne i marzę o kole garncarskim. 
istniało dla mnie nic innego tylko te czworo- młodego konia w tych zawodach, organizowa-To może teraz opowiedz, co robisz tutaj? Jestem osobą, która krok po kroku realizuje 
nożne kopytne zwierzęta. Całe moje życie nych właśnie przez „Jedenastkę Izerską”. Myślałam, że wyprowadzając się do mniej- swoje marzenia, więc mam nadzieję, że te rów-
podporządkowane było tej pasji. Konie śniły mi Powiedz coś więcej na temat tych zawodów.szego miasta niż Poznań, będę miała spokojne nież uda mi się zrealizować.
się nawet po nocach. Doktorat również zro-

życie. A okazuje się, że to życie jest bardzo Co roku były one rozgrywane w dwóch eta- Nie mogę wyjść z podziwu, jak sobie radzisz biłam z hodowli koni. Jestem doktorem nauk 
zabiegane. Na co dzień pracuję na pół etatu pach. Pierwszy był w maju a drugi w sierpniu. przy tak wielu zajęciach i zaintere-zootechnicznych w zakresie hodowli i użyt-
w Zespole Szkół Przyrodniczo Żywieniowych W tym roku impreza ta odbędzie się tylko sowaniach, to na pewno nie jest łatwe? kowania koni. Praca doktorska była związana 
w Jeleniej Górze. Jestem tam nauczycielem w miesiącu lipcu. Będzie się składała z między- Można tak żyć?ze zmiennością genetyczną koników polskich.
kontraktowym i prowadzę zajęcia w drugiej narodowej orki konnej – czyli turnieju, który (Śmiech) Tak można. Rzeczywiście jestem Jesteś fachowcem w tym temacie? klasie Technikum Weterynaryjnego i mam cieszy się dużym powodzeniem, gdzie oracze bardzo zabiegana. Jelenia Góra, Poznań, Koby-

Tak, można powiedzieć, że jestem wyspecjali- z uczniami zajęcia praktyczne. Ze względu na na wyznaczonym terenie mają wykonać pracę lniki, Leśna. W pewnym momencie musiałam 
zowana w tej dziedzinie. Na dzień dzisiejszy to, że mam taką a nie inną pasję jeździmy co orki wg ściśle określonych zasad. Oprócz tego z czegoś zrezygnować. Długo się nad tym zas-
jestem specjalistą hodowli koni w ośrodku pod dwa tygodnie do Stajni Rybnica pod Jelenią będziemy mogli oglądnąć zawody w ujeżdże- tanawialiśmy, bo w Poznaniu miałam dobra 
Poznaniem, w którym zaczynałam swoją Górą do Pani Gosi Chomy. Dzięki Jej przy- niu. Jest to jedna z trudniejszych dyscyplin pracę. Byłam na uczelni asystentem 
historię z końmi. Stąd moje częste wyjazdy do chylności moi uczniowie mają kontakt z końmi olimpijskich. Jednakże w naszym klubie w Katedrze Genetyki i Podstaw Hodowli Zwie-
Poznania. Pracuję tam na pół etatu i jestem i wiele się o nich uczą. Jak się okazało kilkoro jeździeckim wiele osób uprawia właśnie tę rząt i bardzo dobrze mi się tam żyło, ale trzeba 
odpowiedzialna za rozród. Dobieram odpo- z uczniów (przyszłych weterynarzy) nigdy nie dyscyplinę. Ujeżdżenie zawsze nazywam było podjąć jakąś decyzję.
wiednie osobniki do rozrodu: ogiera z klacza- miało do czynienia z końmi, nie widzieli ich na „tańcem z koniem”. Ważne jest w nim połą- …i miłość wygrała?mi. Jestem odpowiedzialna za porody klaczy żywo. Ale udało mi się większość z nich już czenie, zrozumienie pomiędzy koniem Nasza wspólna miłość i miłość do koni. To jest i jeśli jest taka potrzeba, to pomagam przy nich. zarazić moją pasją i to dosyć mocno. Teraz a jeźdźcem. Można powiedzieć to w prosty to „nasze coś”. Może to dziwnie zabrzmi, że bez Odpowiadam również za szczepienia, całą w okresie zimowym spotykamy się w schronis- sposób: wdzięk, szyk i elegancja. Połączenie koni ciężko żyć, ale już nie wyobrażam sobie identyfikację. Mam też uprawnienia i zezwole- ku dla zwierząt i mamy zajęcia z pieskami, harmonii jeźdźca i posłuszeństwa konia w taki życia bez tych czworonogów. Jak się codzienn-nie na to, by opisywać konie u siebie począwszy kotkami, najczęściej są to zajęcia pielęgna- sposób, aby niezauważalne było, że jeździec ie do nich nie przyjdzie nie popatrzy na te od tego jakie mają umaszczenie, aż do tego cyjne. używa różnego rodzaju pomocy np.: mikro- stwory, nie poklepie ich po głowie i nie powie jakie „wicherki” mają na głowie. Zajmuję się ruchu łydki, delikatnego położenia krzyża, Poznań, Jelenia Góra… a czym się zajmu- „Paszczaki, co u was słychać?” to jest ciężko. również całym nadzorem hodowlanym „pa- delikatnego użycia dłoni. Jest to taki delikatny jesz w Leśnej? I właśnie to wszystko wygrało.pierkowym” ze względu na to, że jest to stadni- sposób płynięcia jeźdźca i konia na czworo-Takim bzikiem kolejnym, który zrodził się Dziękuję bardzo za rozmowę i życzę realiz-na, która należy do Poznańskiej Hodowli boku.w mojej głowie jakieś cztery lata temu jest acji wszystkich marzeń, oraz wytrwałości Roślin. Jesteśmy objęci Agencją Nieruchomo- Zawody te odbywają się w szałasie Pana Zyg-decoupage. I właśnie w Leśnej prowadzę za- w ich spełnianiu.ści Rolnych, czyli mamy nad sobą nadzór 
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